
Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 
 
9/2005.  
 
 

J e g y ző k ö n y v  

 

Készült a Kiskunmajsa Város Önkormányzat Képviselő–testületének 2005. június 1-jén 14 
órai kezdettel megtartott testületi üléséről. 

 

Jelen vannak:  

 

Önkormányzat részéről:  

 

Leiz Sándor, Udvardi Illés, Serbán György Norbert, Mózer Gyula, Fogl András, Farkas 
Mihály, Kertész Farkas Zsuzsanna, Nagy Béla, Feró Sándor, Dr. Tárai Éva, Dósai Imre, 
Terbe Zoltán, Farkas Zoltán, Kiss Károly, Kiss Endre, dr. Szabó Lajos, Kolompár Orbán 
képviselők, Faludi Tamás polgármester /18 fő – 94, 73% - 5 fő később érkezik/ 

 

Jelen vannak továbbá: 

 

Dr. Csávolszki László címzetes főjegyző távollétében Dr. Dörmő Róbert aljegyző, 
Halász Mónika belső ellenőr, Deményi Ernő főtanácsos, Nyerges Éva, Váradiné dr. 
Tóth Zsuzsanna és Béres László osztályvezetők, 

 

Faludi Tamás polgármester köszönti a jelenlévőket, megállapítja, hogy 13 fővel az ülés 
határozatképes, azt megnyitja. 

 

Jegyzőkönyv hitelesítőnek felkéri Dr. Tárai Éva és Farkas Zoltán képviselőket. Kéri, aki 
egyetért a jegyzőkönyv- hitelesítők személyével, kéztartással szavazzon. 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő–testülete a jegyzőkönyv hitelesítők 
személyét 12 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül, 1 fő tartózkodás mellett - elfogadta. 

 

Faludi Tamás polgármester ismerteti a napirendi pontokat. Kéri, hogy az Ügyrendi 
Bizottság előterjesztései c) ponttal kiegészüljön: Tájékoztató a bizottsághoz érkezett etikai 
eljárás kezdeményezésével kapcsolatosan, mivel ezen anyag kipostázásra került. Kéri 
továbbá, hogy zárt ülés keretében legyen megtárgyalva a Helyi lakáscélú támogatások 
megállapítása, mivel személyiségi jogokat érint. 

 

Kéri a képviselőket, tegyék meg észrevételeiket a napirenddel kapcsolatban. 
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Mivel kérdés, észrevétel nem érkezett, így Faludi Tamás polgármester a napirendi pontokat 
a módosításokkal, valamint a zárt ülés tartásával együtt felteszi szavazásra. 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő –testülete a napirendi és a zárt ülés tartását 
13 igen szavazattal – ellenszavazat, tartózkodás nélkül – elfogadta. 

 

N a p i r e n d  
 
1./ Tájékoztató két testületi ülés közötti fontosabb ügyekről 

Előadó: Faludi Tamás polgármester 
Mózer Gyula alpolgármester 
 

2./ Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról. 
Előadó: Faludi Tamás polgármester 

 
3./ Ügyrendi Bizottság előterjesztései 

Előadó: dr. Tárai Éva Ügyrendi Bizottság elnöke 
 
a) Az üdülőterület melletti parkerdő tulajdonjogát rendező bírósági eljárás, valamint a 

terület kisajátítási lehetőségének vizsgálata 
b) A bizottsági ülések határozatképtelenségének megszűntetésére vonatkozó indítvány 
c) Tájékoztató a bizottsághoz érkezett etikai eljárás kezdeményezésével kapcsolatosan 
 

4./ Városfejlesztési, Vállalkozási, Idegenforgalmi Bizottság előterjesztései 
Előadó: Fogl András bizottsági elnök 
 
a) Játszóeszközök felülvizsgálata 
b) Intézményi felújítások 
c) Járda pályázattal kapcsolatos pótigény 
d) CÉDA pályázat második fordulója 
e) Önkormányzati bérlemények felújítása 
f) Szennyvízcsatorna hozzájárulás mérséklésének kérése 
g) Céltartalék terhére végrehajtandó feladatok sorrendjének meghatározása 
h) Víziközművek 2005. évi felújítási terve 
i) Közút és közterület lezárása 
j) Hulladékgazdálkodási terv megtárgyalása 

 
5./ Vagyongazdálkodási Bizottság előterjesztései 

Előadó: Kolompár Orbán bizottsági elnök 
 
a) AGRIMILL-AGRIMPEX Rt. megkeresése 
b) Építési telkek árának meghatározása 
c) Kolompár Zoltán kérelme 
d) Petrovics Andrea telekvásárlási kérelme 
e) Figura Attila vételi kérelme 
f) Építési telkek visszaadása 
g) Garas János ajánlata 
h) ART-HOLZ Kft. kérelme 
i) Homokhátsági Hulladékgazdálkodási Kft. 2004. évi beszámolója 
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6./ Oktatási, Művelődési, Ifjúsági, Sport és Kisebbségi Bizottság előterjesztései 
Előadó: Kertész Farkas Zsuzsanna bizottsági elnök 
 
a) Közoktatási Intézkedési terv készíttetéséről 
b) Közszolgálati nap 
c) Tradicionális sportegyesületek, egyéb sportegyesületek és civil szervezetek 

támogatására keretösszeg biztosítása 
d) Dózsa György Gimnázium, Idegenforgalmi Szakközépiskola és Kollégium 

akadálymentesítésével kapcsolatos kérelme 
e) BKMÖ Móra Ferenc Általános Iskolája és Egységes Pedagógiai Szakszolgálatának 

kérelme 
f) Új Kun-Majsa újság működéséről beszámoló 
g) Óvodai csoport, iskolai osztályok, kollégiumba szervezhető csoportok számának 

meghatározása 
 

7./ Egészségügyi, Szociális Bizottság előterjesztései 
Előadó: Udvardi Illés bizottsági elnök 
 
a) Városi Bölcsőde kérelme 
b) Lada-Niva gépkocsi átadása a ,,Barátság” Egyesített Szociális Intézmény részére 
c) Központi orvosi ügyelettel kapcsolatos kérelem 
 

8./ Polgármesteri előterjesztés 
Előadó: Faludi Tamás polgármester 
 
a) Majsa Napok rendezvény programja 
b) Bács-Kiskun Megyei Szociális Közalapítvány kérelme 
c) Osztályvezetői álláshely bérigénye 
d) Bács-Kiskun Megyei Szociálpolitikai Kerekasztalba képviselő delegálására 

javaslattétel 
e) Beszámoló az önkormányzat gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak 2004. évi 

ellátásáról 
 
9./ Alpolgármester előterjesztései 

Előadó: Mózer Gyula alpolgármester 
 

a) ,,Tegyünk helyben gyermekeink egészségi színvonaláért” program 
b) Tájékoztató tanyafelmérési programról 
 

10./ Tűzvédelmi, munkavédelmi feladatok ellátása az önkormányzati intézményekben 
Előadó: Dr. Csávolszki László címzetes főjegyző 

 
11./ Költségvetési Bizottság előterjesztései 

Előadó: Serbán György Költségvetési Bizottság elnöke  
 

12./ …./2005. (….) rendelet-tervezet az Önkormányzat 2005. évi költségvetését megállapító 
1/2005. (II.24.) Ktr. módosításáról 
Előadó: Faludi Tamás polgármester 

 
13./ E g y e b e k 
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a) Múzeum tervrajzának elfogadása 
 
14./ Helyi lakáscélú támogatások megállapítása /Zárt ülés anyaga/ 
 
 

1./ N a p i r e n d 
Tájékoztató két ülés közötti fontosabb ügyekről 
Előadó: Faludi Tamás polgármester 
   Mózer Gyula alpolgármester 
 
/Szóbeli előterjesztés/ 
 
 
Faludi Tamás polgármester beszámolójában a következőket ismerteti: 
 
Nagyon sok meghívót kaptunk, ezek közül csak néhányat szeretnék kiemelni, amelyek úgy 
gondolom helyileg is jelentősek. 
 
Május 1-jén lezajlott a május elsejei majális kint a kiserdőben. Szeretném mindenkinek 
megköszönni, hogy ilyen nagy számban részt vettek a majálison. Úgy gondolom, fent lehet 
tartani a május elsejei rendezvényeket, hiszen minden évben egyre nagyobb az érdeklődés. 
 
Május 20-án részt vettünk egy új szövetkezet a Szárnyasnevelő Szövetkezet alakuló 
közgyűlésén. Jelentősnek tartom, hogy még ma is jönnek létre szövetkezetek, esélyt adva 
önmaguknak a piacteremtésre. 
 
Május 31-én Kiskőrösön tartotta a Bács-Kiskun Megyei Területfejlesztési Tanács 2005. évi 
CÉDA és TEKI egyeztető fórumát. Itt a tíz kistérség meg tudott állapodni. Voltak még 
bizonyos alkuk, a Megyei Területfejlesztési Tanács, vagyis a Megyei Önkormányzat is kért 
pénzt, de ezt valamilyen módon sikerült kompenzálni Dr. Balogh László elnök úr jóvoltából, 
aki egy pályázatról lemondott, így tulajdonképpen megmaradt az a pénz, ami eredetileg 
tervezhető volt. Vagyis annál kevesebb, mivel a megyének volt még egy pályázata, amit 
szeretett volna fenntartani. Véleményem szerint kedvező helyzetben vagyunk a CÉDA-val és 
a TEKI-vel a lehetőségekhez képest. 
 
Még egy jelentős eseményről szeretnék beszámolni. Pongrátz Gergely úr a Corvin köz 
főparancsnokának sajnálatos haláláról. Vasárnap délután volt Kiskunmajsán a temetés és a 
temetési szertartás az általa létrehozott kápolnában. Rendkívül fontos volt a város és 
mindannyiunk számára, hogyan fogunk „vizsgázni” az egész ország, és talán az egész világ 
előtt, - hiszen még a Japán televízió társaság is közvetítette a szertartást. Legőszintébben 
köszönöm mindenkinek aki a szervezésben részt vett, így az elhunyt és Kiskunmajsa 
hírnevéhez is komoly és méltó temetést tudott a város rendezni. Feltételezem és remélem 
mindenkinek maximális megelégedésére. Kérem képviselőtársaimat és a megjelenteket, hogy 
egy perces néma felállással emlékezzünk meg az elhunytról, és az 56-os forradalom 
áldozatairól. 
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Dósai Imre képviselő ügyrendi kérdésben kér szót: 
 
Tolmácsolni szeretném a Pongrátz család és az 1956-os Történelmi Alapítvány 
Kuratóriumának hálás köszönetét a temetés és a szertartás lebonyolításában nyújtott 
segítségért, valamint Kiskunmajsa város felajánlásáért, amit a Pongrátz Gergely által 
létrehozott ’56-os bázis sorsáért a továbbiakban vállal. Köszönetnyilvánítás a sajtóban és 
levélben is meg fog történni. 
 
Mózer Gyula alpolgármester a következőket mondja el: 
 
Május 12-én Kecskeméten a Rendőrkapitányság és a Bács-Kiskun Megyei Gyámhivatal 
közös szervezésében került sor egy rendezvényre, amely a 2004. évi gyermekkorú és 
fiatalkorú bűnelkövetés Bács-Kiskun megyei helyzetéről szólt. Ennek aktualitását az adja - 
mint a képviselőtársaim már találkoztak vele a testületi ülés anyagában - ma lesz egy 
beszámoló a 2004 évi önkormányzat gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok 
végrehajtásáról és a kettő közötti átfedésről. 
 
Május 18-án tartotta éves közgyűlését a Kiskunmajsa és Vidéke Általános Fogyasztási és 
Értékesítési Szövetkezet. Kiskunmajsa Város Önkormányzata, képviselőtársaim és magam 
nevében köszönetet mondtam az együttműködésért, amit tavaly tanúsítottak, amikor a kígyósi 
bolt bezárásáról volt szó. Önkormányzatunk megkeresésére lehetővé tették, hogy egy közös 
együttműködés keretében ez az üzlet tovább tudjon üzemelni. 
 
Május 24-én a kiskunmajsai Kábítószeregyeztető Fórum tartott egy konferenciát, melyen 120 
fő vett részt. Kiskunmajsáról és a kistérségi településekről, a fórum tagjai, valamint 
pedagógusok és ifjúsági, szociális területen dolgozó szakemberek. A visszajelzések alapján 
jól sikerült és a jövőben várható folytatás. A közeljövőben egy beszámoló is kerül az 
önkormányzatunk elé. 
 
Május 25-én Bácsborsódon az Őszi Napfény Időskorúak Otthona és Módszertani 
Intézményben került sor egy értekezletre, melyen a tanyagondnoki szolgálat és az ezt 
szabályozó rendelet várható módosításának összefoglalója, tájékoztatója hangzott el. 
Legutóbbi rendes testületi ülésünkön döntöttünk a tanyagondnoki szolgálat beindításáról és 
Kiskunmajsán van még lehetőség további szolgálat létesítésére. 
 
Május 27-én került sor a Városi Gyermeknap megrendezésére. Ez önmagában nem újdonság, 
hiszen minden év május utolsó hetében kerül megrendezésre a gyermeknap, de ez volt az első 
olyan jelentős rendezvény, melyet a Gyermek- Ifjúsági Önkormányzat szervezett. A 
visszajelzések alapján jól sikerült, köszönetet mondok a szervezőknek. 
 
 
2./ N a p i r e n d 

Beszámoló a lejárt idejű határozatok végrehajtásáról 
Előadó: Faludi Tamás polgármester 

 
/Írásos előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve./ 
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Faludi Tamás polgármester a következőket mondja el:  
 
A 20/2005 sz. határozattal kapcsolatosan, a telekmegosztása megtörtént, a belterületbe 
vonás folyamatban van. Most egyeztetett kollégánk a szakhatósággal, június 30-ig kérek 
határidő módosítást. 
 
A 21/2005. sz. .határozatot nemcsak az ülésen elhangzottakkal, hanem a most beinduló 
tanyagondnoki – és támogatói szolgálat tapasztalatával is szeretnénk kibővíteni, ezért 
október 1-jére kérem a határidő módosítását. 
 
A 74/2005. sz. határozat a Topolyai Fejlesztési és Civil Központ kérelme, 2005. december 
31-ig kérnék határidő módosítást. Az érintettektől levelet kaptunk, melynek lényege, hogy 
az Uránia Filmszínházzal történő egyeztetés alkalmával arra kérnek bennünket, hogy 
legyünk türelemmel, amíg előkészítik a szerződéseket. Bizonyos részletekben még 
egyeztetniük kell, a belváros V. kerületi Bírósággal.  
 
/ Kertész- Farkas Zsuzsanna képviselő megérkezett. / 

 
A 92/2005. sz. határozatra - A társadalmi önszerveződések, illetve magánszemélyek 
támogatási elszámolása - július 15-ig szeretnék határidő-módosítást kérni.  
 
A 107/2005. sz. határozat esetében az érintettek kiértesítése megtörtént, várjuk, hogy 
hozzák a szerződés-tervezetet. Június 15-ig ez is megtörténik. 
 
A 108/2005. sz. határozattal kapcsolatosan, június 15-ig Kittenberger úr hozza a 
szerződés-tervezetet.  
 
A 109/2005. sz. határozat az építési telkek visszaadását tartalmazza. Ez az ügy jelenleg 
ügyvédeink előtt van Kiskunhalason, napokon belül ez is rendeződni fog, június 30-ig 
kérek határidő-módosítást. 
 
A 110/2005. sz. határozat esetében június 15-re módosítom a határidőt, addig az érintett 
hozza a szerződést. 
 
A 111/2005. sz. határozatnál június 30-ig szeretnék határidő módosítást kérni. Ez 
egyébként vissza fog kerülni a bizottság elé. 
 
Terbe Zoltán képviselő felhívja a figyelmet: 
 
A 7/2005. sz. határozatnál kifejti az előterjesztő, hogy miért nem kerül sor a kiadási 
struktúra átalakításával kapcsolatos előterjesztésre. Kiskunmajsa Város Önkormányzata a 
jelenlegi ciklusban már az első perctől tudja, hogy nagyot veszített és szoros 
gazdálkodással kell szembenézzen. Az első perctől kezdve szorgalmaztam, hogy a kiadási 
struktúra átalakításával teremtsünk olyan körülményeket, amelyek takarékosabb 
gazdálkodást tesznek lehetővé.  
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Polgármester úr többször tett olyan ígéretet, hogy kapni fogunk valamilyen szakmai 
előterjesztést, ami ezt tartalmazza, de ez a mai napig nem történt meg. A polgármester úr 
nem adott még nekünk tájékoztatást arról sem, hogy a kistérségi társulás keretében, 
milyen intézményi átalakításokra kerül sor. Miután a Többcélú Kistérségi Társulástól 
központi támogatást kaptunk, azt a pénzt milyen mértékben használtuk fel, hogyan fogjuk 
felhasználni, mire fogjuk költeni, és ez a támogatás mennyiben fogja befolyásolni a 
költségvetési struktúrát? Ebben az előterjesztésben csak arról van szó, hogy valószínű 
érinteni fogják ezek az átalakítások, ezért kár lenne hozzányúlni a kiadási struktúrához. 
Ezzel szemben a kiadási struktúra átalakítása nem csak azokat a kérdéseket érinti, amiket 
megfogalmaztak az előterjesztők, hanem van számos olyan terület, ahol ennek 
módosításával lehetne takarékossági lépéseket tenni.  
Kérdezem a Polgármester urat, hogy melyek azok az intézmények, ahol nem javasolják az 
átszervezést a Többcélú Kistérségi Társulás várható lépései miatt? Konkrétan melyekről 
és milyen átalakításról lenne szó velük kapcsolatban. Más területeken - amelyek nem 
érintik a társulás munkáját - miért nem került sor javaslattételre, a takarékossági lépések 
megvalósulása érdekében?  

 
Faludi Tamás polgármester válaszol: 
 
Nap mint nap változik a többcélú társulás élete, a következő önkormányzati ülésen már 
konkrét dolgokról tudok beszámolni. Néhány feladatra úgy néz ki, hogy normatívát 
fogunk kapni szeptember elsejétől. Ezek pontosítása és a végső számításai még most 
folynak, ezért nem tudom azt megmondani, hogy iskoláinknál milyen átalakításokra van 
szükség. Már az előző önkormányzati ülésen is jegyző úr tájékoztatta a képviselő-
testületet, hogy a szociális ellátásra már kaptunk normatívát. Ez a kiskunmajsai 
,,Barátság” Egyesített Szociális Intézményt, illetve a szanki Szociális Otthont érintik. A 
szociális intézményi feladat ellátására a társulás normatív működési támogatást igényelt. 
A konkrét felhasználás 2005. év második félévében realizálódik, melyről a későbbiekben 
tájékoztatást adok a képviselő-testületnek. A társulás ebben az évben is élt azzal a 
pályázati lehetőséggel, mely vissza nem térítendő támogatást nyújt a többcélú kistérségi 
társulásoknak. Ebben az esetben ha a rendeletben előírt feladatellátásokat valamennyi 
településre vonatkozóan ellátja. Tájékoztatást tudok adni arról, hogy eddig milyen 
intézkedések történtek, milyen pályázatokat adtunk be, ezeket levélben is kiküldhetem. 
Kérem képviselőtársaimat, hogy javaslataikat, ötleteiket mondják el. Mindenki igyekszik 
a legtakarékosabban gazdálkodni, az elmúlt 5 évben már csak 5% a dologi kiadás és 
intézményeink még mindig ebből az 5%-ból gazdálkodnak. Hozott egy döntést az 
önkormányzat, két intézmény összevonásával kapcsolatban ennek előkészületei, 
vélemények bekérése folyamatban van, ha ezek meglesznek, akkor számításokkal együtt a 
képviselőtestület elé fog kerülni.  
 
Udvardi Illés képviselő mondja: 

A 83/2005. sz. és a 84/2005. sz. határozatoknál pontatlannak tartom a válaszokat. Ez úgy 
szól: -„ügyvédeink tájékoztatása alapján”. Itt az ügyvédek nem jogosultak eljárni, csak a 
bíróság. A 84/2005. sz. határozat esetén is ugyanezt felvetném, hiszen a lakás kiürítése 
érdekében rendőrségi eljárást kezdeményeztek. Rendőrségi eljárást csak bírósági 
végzéssel kezdeményezhetnek.  
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A 105/2005. sz. határozatra határidő hosszabbítást kérjen a polgármester úr, mert az 
adásvételi szerződés megkötése igaz, hogy folyamatban van, de a határidő itt május 31-e 
volt. 

 
Faludi Tamás polgármester ismerteti:  
 
Azért nem kértem határidő-meghosszabbítást, mert délután megérkezett az írásos anyag és 
holnap reggel kerül aláírásra. A 83/2005. sz. határozat teljesen pontosan fogalmaz, az 
ügyvédek tájékoztatása alapján az adósnak nincs fellelhető vagyona, ezért az ügy további 
kivizsgálást igényel. A javaslatok alapján visszakerül a testület elé.  
 
Udvardi Illés képviselő közli: 
 
Csak a bírósági végrehajtó jogosult megállapítani a vagyoni helyzetet, nem az ügyvédek. 
Ugyanez vonatkozik a 84/2005 határozatra is. 
 
Faludi Tamás polgármester mondja: 
 
Az ügyvédek ezt terjesztették elém, mely visszafog kerülni az adott bizottság elé. A 
bizottság tesz javaslatot a testületnek, hogy kíván-e bírósági eljárást, végrehajtást indítani. 
Kitűnik, hogy ez az ügy nincs lezárva.  
 
Fogl András képviselő a következőket mondja: 
 
A 7/2005 lejárt határidejű határozattal kapcsolatban a szakmai magyarázattal nem értek 
egyet. 2004-ben a költségvetés akkori elfogadásakor a testület egyhangúlag támogatta a 
kiadási struktúra felülvizsgálatát. Semmi nem történt az ügy érdekében. Ugyanezt a 
javaslatot idén megtette Dósai képviselő úr is, és szintén nem történt érdemi előrelépés. 
Sajnálatos, hogy a város jegyzője az ülésen nincs jelen, ő a jövő évi választásokat, mint 
sarkalatos pontot jelölte meg a többcélú kistérségek kapcsán. A jelenlegi törvények 
alapján kell eljárni, azoknak a feltételeknek kell megfelelni és e szerint kell végrehajtani a 
feladatainkat. Ehhez kell igazítani a munkatervet. Hiányolom a javaslatokat.  
 
A határozat 2. pontja a társadalmi önszerveződések támogatásával kapcsolatos. Az utolsó 
mondathoz hozzáfűzve, ma már nagyon kevés az a pénz, amit az önkormányzat saját 
erőből a civil – és sport szervezetekre tud költeni. Javaslom, hozzunk létre önkormányzati 
alapítványt, ezáltal sokkal nagyobb eséllyel tudnánk pályázni a Sport- és egyéb 
minisztériumok által kiírt pályázatokra.  
 
A határidő módosításokkal egyetértek, amennyiben a testület korábban elfogadott 
időpontja nem volt megfelelő az adott határozat végrehajtásához.. Polgármester úr ezt 
most szóban több alkalommal kiegészítette, így ezzel nem is kívánok foglalkozni. 
 
A 29/2005 sz. határozat a háziorvosok rendelési idejével kapcsolatos lakossági 
észrevételeket mutatja. Itt bizonyos szabálytalanságok merültek fel. Az egyik háziorvos 
mintegy 6 hónapja történő rendelési idejének a kiváltását, helyettesítését érinti. Ezek a 
körülmények voltak azok, amelyek a helyettesítő orvos rendelési idejét is panasszal 
illeték. Nem tudni, hogy ezen szabálytalanságok megszűntek-e? Az orvos akit 
helyettesíteni kellett, vele kapcsolatban történt-e valamilyen intézkedés, megkeresés? 
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Többféle verzió merült fel a helyettesítésre, de a legrosszabb történt, panaszok sora 
érkezett az önkormányzathoz, illetve az elnök úrhoz. Erre a kérdésre még választ 
szeretnék kapni. 
 
A 68/2005 lejárt határidejű határozat utolsó mondata úgy szól, hogy a szerződés 
módosítása megtörtént, az összeg a költségvetési rendeletbe beépítésre került. A szerződés 
aláírásáról nincs szó, gondolom az is megtörtént.  
 
A 92/2005. sz. határozat a civil szervezetek támogatásának visszafizetéséről szól. Nem 
egyértelmű számomra, hogy a civil szervezetek még nekünk nem fizették vissza, vagy 
még mi nem fizettük nekik újra vissza ezt az összeget. 
 
Faludi Tamás polgármester válaszolja: 
 
Egy időben fog megtörténni a két dolog. 
 
Fogl András képviselő folytatja észrevételeit: 
 
A 10. oldalon a Városi Gyermeknap és a Majális megrendezésével kapcsolatban, ezek a 
rendezvények megvalósultak, rendben lezajlottak. Végezetül tájékoztatni szeretném a 
Tisztelt Önkormányzatot, hogy múlt hét pénteken a Megyei Közgyűlés döntött a megyei 
kitüntető díjakról, és sajnálattal kell megjegyeznem, hogy kiskunmajsai – az 
előterjesztésekkel ellentétben - nem szerepel a kitüntetettek listáján. 

 
Faludi Tamás polgármester elmondja: 
 
Képviselőtársam nem volt jelen az ülés elején, amikor a gyermeknapról az alpolgármester 
úr részletesen beszámolt, a majálisról pedig magam szóltam néhány szót. A 
helyettesítésnél szabálytalanság nem történt, a törvény lehetőséget ad a helyettesítésre 
hosszabb távon is.  
 
A 7/2005 sz. határozattal kapcsolatban a kiadási struktúráról volt szó, de nem tudok rá 
előterjesztést tenni. Jelen pillanatban a többcélú társulás miatt - addig amíg nem dől el a 
környező iskolák sorsa - nekünk a biztos iskolarendszerünket nem lehet felrúgni. Azt az 
ötletet, hogy a könyvtárat szüntessük meg és hozzuk fel a Művelődési Központ 
színháztermébe - és így egy épületnek meg tudjuk szüntetni a kiadásait - nem tudom 
elfogadni, amikor a könyvtár a környéken az egyik legszebb intézmény. Nem tudok 
partner lenni az iskola összevonásban sem. Amikor a képviselő-testület döntött a nem 
kötelező feladatokról, úgy mint a gimnáziumot, vagy a szociális otthont nem adja át a 
megyének, erről jelen pillanatban nincs mit beszélni. Erre lehetősége a következő 
önkormányzatnak lesz, 2006. október – novemberétől félév áll rendelkezésre. 
 
Terbe Zoltán képviselő kifejti véleményét: 
 
A takarékossági intézkedésekkel kapcsolatban többször tettem javaslatot, ez nem került 
meghallgatásra. Bizonyos intézményi funkciók KHT-ban történő működtetése kerülhetne 
szóba.  
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Polgármester úr nem hajtotta végre ezt a határozatunkat, amely így szól: Kiskunmajsa 
Város Önkormányzatának Képviselőtestülete szükségesnek tartja, hogy a hatékony és 
takarékos önkormányzati gazdálkodás érdekében a kiadási struktúra felülvizsgálatra 
kerüljön. A struktúra nem került felülvizsgálásra, ezért javaslom vegyük ki a lejárt 
határidejű határozatok sorából és külön szavazzunk róla, mert így nem tudom elfogadni az 
egész előterjesztést. 

 
Udvardi Illés képviselő javasolja: 
 
A 83/2005. sz. határozatot és 84/2005. sz. határozatot külön szavaztassa meg a 
polgármester úr, mert ezek nem felelnek meg a törvényi előírásoknak. 
 
Faludi Tamás polgármester mondja: 
 
Természetesen meg lehet szavaztatni külön is, de ezt a határozatot ezzel végrehajtották, 
ennek van következménye, ami itt le van írva. Ez kerül vissza a bizottság elé. 
 
Fogl András képviselő reflektál: 
 
Terbe képviselőtársam beszédében egy szakmai ellenvélemény fogalmazódik meg, 
Udvardi képviselő úr részéről pedig egy jogi állásfoglalás. Aljegyző úr véleményét ki 
kellene kérni. 

 
Dr. Dörmő Róbert aljegyző kifejti: 
 
Ügyvédeink tájékoztatása szerint az adósnak nincs fellelhető vagyona, ezért az ügy 
további kivizsgálást igényel. A bérelt ingatlant elhagyta. Tartozásról van szó, végrehajtási 
eljárás indulhat majd, azt megelőzően a végrehajtásról szóló törvényben lehet előzetesen a 
végrehajtónál tájékozódni, hogy van-e vagyona az adósnak. Ez megtörtént. Továbbiakban 
peres eljárás indítása lehetséges./ 
 
/Egy képviselő kiment. / 
 
Faludi Tamás polgármester mondja: 
 
Ahhoz, hogy ez az ügy bíróság elé kerüljön testületi döntés szükséges. A határozat végre 
van hajtva, de ez vissza fog kerülni a képviselőtestület elé, hogy kíván-e bírósági eljárást 
indítani, vagy sem. 
 
Egyéb hozzászólás, kérdés, észrevétel nem érkezett, így a Polgármester  egyenként 
szavazásra teszi az előzőekben külön szavazást kért lejárt határidejű határozatokat: 
 
- 7/2005. sz. lejárt határidejű határozat – 13 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül, 2 

tartózkodás mellett - a Képviselő-testület elfogadta. 
 
- 83/2005. sz. lejárt határidejű határozat – 12 igen szavazattal - 1 ellenszavazattal, 2 

tartózkodás mellet – a Képviselő-testület elfogadta. 
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- 84/2005. sz. lejárt határidejű határozat – 11 igen szavazattal - 1 ellenszavazattal, 3 
tartózkodás mellett – a Képviselő-testület elfogadta. 

 
Ezek után Faludi Tamás polgármester szavazásra bocsátja a lejárt határidejű határozatok 
végrehajtásáról szóló beszámolót a határidő módosításokkal együtt. 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a lejárt határidejű határozatokról 
végrehajtásáról szóló beszámolót 15 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – 
elfogadja és meghozta az alábbi határozatot. 
 
136/2005. sz. határozat 
Beszámoló a lejárt határidejű határozatok 
végrehajtásáról 
 
          H a t á r o z a t 
 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete elfogadja az alábbi lejárt 
határidejű határozatairól szóló beszámolót: 
 

- 7/2005. sz. határozat 
A 2005. évi költségvetés végrehajtásához kapcsolódó feladatok 

- 14/2005. sz. határozat 
Szennyvízcsatorna hozzájárulással kapcsolatos kérelem 

- 29/2005. sz. határozat 
Háziorvosok rendelésével kapcsolatos lakossági észrevételek 

- 65/2005. sz. határozat 
Hó eltakarítási munkákkal kapcsolatos költségek 

- 67/2005. sz. határozat 
Malom utcai terület értékesítése 

- 68/2005 sz. határozat 
Orvosügyeleti gépkocsi vállalkozási szerződésének módosítása 

- 72/2005. sz. határozat 
Tanulói tankönyvtámogatással kapcsolatos intézményi kérelmek 

- 73/2005. sz. határozat 
Kiskun Önkormányzatok Szövetségéhez csatlakozás 

- 75/2005. sz. határozat 
Dózsa György Gimnázium, Idegenforgalmi Szakközépiskola és Kollégium 
kérelme 

- 76/2005. sz. határozat 
Külföldi tanulmányutak támogatására pályázat kiírása 

- 77/2005. sz. határozat 
Tehetséges tanulók támogatására pályázat kiírása 

- 78/2005. sz. határozat 
Dr. Szabó Tamás reumatológus szakorvos kérelme 

- 79/2005.sz. határozat 
Vérvételi hely megszűnése utáni feladatellátás 

- 80/2005. sz. határozat 
Átmeneti szociális segélyről 
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- 81/2005. sz. határozat 
Foglalkoztatási pályázatok benyújtása a Bács-Kiskun Megyei Munkaügyi 
Központhoz 

- 82/2005. sz. határozat 
Rádóczi Antalné bérleti szerződése 

- 83/2005. sz. határozat 
Görög Andrea bérleti szerződése 

- 84/2005. Farkas Károly bérleti szerződése 
Farkas Károly bérleti szerződése 

- 89/2005. sz. határozat 
Önkormányzat vagyonáról és vagyongazdálkodás szabályairól szóló 
rendelet módosításáról 

- 91/2005. sz. határozat 
A 2004. évi intézményi pénzmaradványok jóváhagyása 

- 93/2005. sz. határozat 
Szennyvízcsatorna hozzájárulás mérséklésének kérése 

- 94/2005. sz. határozat 
Arany János Általános Iskola nyelvpótlék kérelme 

- 95/2005. sz. határozat 
Egressy Béni Alapfokú Művészetoktatási Intézmény Ütőtanszak 
beindításával kapcsolatos kérelme 

- 96/2005. sz. határozat 
Városi Gyermeknap szervezéséhez keretösszeg biztosítása 

- 97/2005. sz. határozat 
Városi Majális megrendezéséhez keretösszeg biztosítása 

- 99/2005. sz. határozat 
Társadalmi önszerveződések keretösszegének felosztása 

- 100/2005 sz. határozat 
Egressy Béni Alapfokú Művészetoktatási Intézmény Igazgatójának 
megbízása 

- 101/2005. sz. határozat 
Széchenyi István Általános Iskola Igazgatójának megbízása 

- 102/2005. sz. határozat 
Gyergyószentmiklós testvérvárossal kötött testvérvárosi szerződés 
végrehajtásáról szóló intézkedési tervről 

- 103/2005. sz. határozat 
Környezetvédelmi program elfogadása 

- 105/2005. sz. határozat 
Dobó Sándorné vételi kérelme 

- 106/2005. sz. határozat 
Kiskunmajsa, Fő u. 76. szám alatti ingatlan esetében bérleti díj 
felülvizsgálata 

- 111/2005. sz. határozat 
Oláh Gyula területvásárlási kérelme 

- 112/2005 sz. határozat 
Általános Fogyasztási és Értékesítési Szövetkezet Belső-Kígyósi 
Élelmiszerbolt üzemeltetésének támogatása 
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- 113/2005. sz. határozat 
Foglalkoztatási pályázat benyújtása a Bács-Kiskun Megyei Munkaügyi 
Központhoz 

- 113/a sz. határozat 
Pályázat benyújtása a Bács-Kiskun Megyei Önkormányzat felhívására 

- 114/2005. sz. határozat 
„Egészségnapok május hónapban” program szervezése 

- 115/2005. sz. határozat 
Beszámoló a 2004. évi költségvetési, pénzügyi – gazdasági ellenőrzésekről 

- 116/2005. sz. határozat 
Dr. Tóth Tibor háziorvos rendelési idő módosítás iránti kérelme 

- 118/2005. sz. határozat 
Bács-Kiskun Megyei Közgyűlés által adományozható díjakra javaslat 

- A Képviselő-testület a 20/2005. sz. határozat esetében a határidőt 
meghosszabbítja 2005. június 30-ig. 

- A Képviselő-testület a 21/2005. sz. határozat esetében a határidőt 
meghosszabbítja 2005. október 01-jéig. 

- A Képviselő-testület a 74/2005. sz. határozat esetében a határidőt 
meghosszabbítja 2005. december 31-ig. 

- A Képviselő-testület a 92/2005 .sz. határozat esetében a határidőt 
meghosszabbítja 2005. július 15-ig. 

- A Képviselő-testület a 107/2005. sz. határozat esetében a határidőt 
meghosszabbítja 2005. június 15-ig. 

- A Képviselő-testület a 108/2005. sz. határozat esetében a határidőt 
meghosszabbítja 2005. június 15-ig. 

- A Képviselő-testület a 109/2005. sz. határozat esetében a határidőt 
meghosszabbítja 2005. június 30-ig. 

- A Képviselő-testület a 110/2005.sz. határozat esetében a határidőt 
meghosszabbítja 2005. június 15-ig. 

- A Képviselő-testület a 111/2005.sz. határozat esetében a határidőt 2005. 
június 30-ig meghosszabbítja. 

 
3./ N a p i r e n d 
 Ügyrendi Bizottság előterjesztései 
 Előadó: Dr. Tárai Éva Ügyrendi Bizottság elnöke 
 
 / Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve/ 
 

a) Az üdülőterület melletti parkerd ő tulajdonjogát rendező bírósági eljárás, valamint 
a terület kisajátítási lehetőségének vizsgálata 

 
Polgármester kéri a képviselőket, tegyék meg észrevételeiket. 

 
Udvardi Illés képviselő mondja: 
 
Kérdezem a Elnök Asszonyt, hogy ez a terület, hogy került eladásra? 
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dr. Tárai Éva bizottsági elnök válaszolja: 
 
Ez a terület kárpótlás útján került az önkormányzat tulajdonába. A Földkiadó Bizottság 
volt az, aki jogilag nem helyesen az önkormányzatnak adta ezt a területet, volt olyan 
magánszemély, - akivel most is perben áll az önkormányzat, - akinek már előbb volt 
benyújtott igénye erre a területre. Saját területét kérte vissza. A Földkiadó Bizottság mégis 
az önkormányzatnak adta ezt a területet. A tulajdonos perre vitte az ügyet és a bíróság 
másodfokon jogerősen a magánszemélynek adott igazat. 
 
Dósai Imre képviselő mondja: 
 
Sajnálatos, hogy az előterjesztés első részét tudomásul kell venni, akik akkor a Képviselő-
testület tagjai voltak emlékeznek még, hogyan történt ez a tulajdonszerzés. Akkor az 
önkormányzat saját tulajdonának tekintette ezt a területet és jóhiszeműen értéknövelő 
beruházásokat végzett rajta. Az akkori kárpótlási eljárások során teljesen szabálytalan 
árveréseken is lehetett tulajdont szerezni, ezzel szemben az önkormányzat szabályosan 
szerezte ezt a tulajdont. Azóta sem piszkálta meg senki a más jellegű tulajdonszerzést, 
lehet hogy csak bírósági eljárás hiányzott az ügyből. Egy értékes területet vesztettünk el. 
Amikor az önkormányzat az erdőt telepítette - aminek a mai értéke 8 millió forint és a 
kárérték megállapítása során még ennek a 2001. óta eltelt idő kamata is szóba jöhet - azzal 
a céllal, hogy egy véderdőt biztosít az üdülőfalunak és egy parkerdő jelleget is ad a 
környezetnek. Ezt a célt az önkormányzat a tavaly elfogadott rendezési tervben az új 
tulajdonos kérésére enyhítette, és így veszélybe kerülhet a véderdő funkció. Kisajátításnál 
hogyan lehet megvédeni ezt a véderdő funkciót, ha nem az önkormányzat tulajdona? 
Közérdek az, hogy biztosítani lehessen az üdülő védelmét. Az előterjesztés tartalmazza, 
hogy az önkormányzat nem is próbálkozott adásvétellel. Ezt a lehetőséget sem lehet 
kizárni. Nem értem az előterjesztésben, miért az önkormányzatnak kellene megfizetni a 
kártalanítást? A kártalanítás annak jár, aki ezt az értéknövelő beruházást végrehajtotta. Itt 
még a gazdasági számításokkal is baj van. A valóságos helyzetet az előterjesztés nem 
támasztja alá, ezzel én nem tudok egyetérteni. 
 
/Egy képviselő kiment./ 
 
dr. Tárai Éva bizottsági elnök hozzáfűzi: 
 
Nem vagyok ennek a kérdésnek szakértője, de nem értem, hogy ki akarja kivágni ezt a 
véderdőt. A véderdő áll, ezen a jogcímen kisajátítást nem kezdeményezhetünk. A 
magántulajdont nem lehet csak úgy kisajátítani. Amennyiben a tulajdonos kivágná ezt a 
véderdőt, az egy másik helyzet lenne. Akkor felmerülhetne a kisajátítás, vagy bírósági 
eljárás, de most nem kell semmitől megvédeni ezt az erdőt. Pillanatnyilag az erdő ára 
körülbelül 8 millió forint, ez képezi a per tárgyát. Pontos értékbecslést nem végeztünk. 
Eleve nincs jogalap a kisajátításra. 
 
Mózer Gyula alpolgármester mondja: 
 
A véderdővel kapcsolatban szeretném Dósai képviselőtársamat megnyugtatni,. az elmúlt 
hónapban az Állami Erdőfelügyelet területileg illetékes felügyelője – Stefanek Zoltán úr 
Kiskunmajsán járt és megtekintettük vele azt a két erdőt, ami pályázati úton részben az 
állami pénzen került telepítésre.  
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Ebből az egyik ezen a területen van, a másik az teljesen önkormányzati tulajdonon. 
Látogatásának részben az volt az oka, hogy időszerű egy-két munkálatot megtekintse, 
ugyanakkor a helyszínen egyeztettük a rendezési terv ide vonatkozó részét is. Az 
összefüggő erdő, a szillel beültetett egészségügyi erdő, amelynek sorsát igen szigorúan 
szabályozza a törvény. A kivágáshoz mindenképpen kell az Erdőfelügyelet engedélye. 
Elmondásuk szerint a kivágáshoz semmilyen körülmények között nem járulnak hozzá. A 
terület másik része - amelyen a rendezési tervünk beépítésre több lehetőséget ad - jelenleg 
ez egy ligetesebb terület. Az erdőfelügyelő elmondta, tekintettel arra, hogy az e területen 
történt fatelepítéshez is hozzájárult az Állami Erdőfelügyelet, minden lehetőséget 
megragadnak arra, hogy itt se történhessen kivágás. Az összefüggő erdő tehát, 
egészségügyi erdő, ott az Erdőfelügyelet engedélye nélkül kivágás nem történhet.  

 
Dósai Imre képviselő az alábbiakban reagál: 
 
Ez részben megnyugtató, de a gazdaságossági alátámasztását nem értem az 
előterjesztésnek. Azt a 8 millió forintot és annak kamatait, amit az önkormányzat ruházott 
be, és az általa megvalósított értéket képez, ezt miért kellene az önkormányzatnak 
megfizetni kártalanítás címen. Ezt az önkormányzat követeli, legalábbis ennek a 
vagyonnak az aktiválása az önkormányzat könyveiben szerepel, és ez alapján kéri a 
kártalanítást. Nemrég történt egy sikeres kisajátítás az üdülőterület másik részén, ami 
ennek a területnek körülbelül fele és több mint kétmillió forintért került kisajátításra. Ha 
ezt vesszük alapul, akkor sincs köszönőviszonyban az a nagy teher, amit az 
önkormányzatnak meg kellene fizetni. A véderdő funkció lehetőségei, illetve a beépítés a 
tavaly elfogadott rendezési terv idején vált lehetőséggé, ellőtte ez, erre a területre nem volt 
érvényes. Továbbra is ezt az előterjesztést, hogy az önkormányzat nem tud ez ügyben 
tenni semmilyen lépést, nem tudom elfogadni. 
 
Faludi Tamás polgármester elmondja: 
 
Ezt csak azért adtam ki az Ügyrendi Bizottságnak, hogy a szakbizottság nézze meg, hogy 
valóban többszörös jogerős bírósági végzések vannak. Mondhatjuk, hogy miért nem 
értünk vele egyet, de ezzel a tulajdonjogban nem fog változás történni. Ezelőtt 10 éve az 
önkormányzat hibája volt, hogy ez így alakult. Önkormányzatnak 1991-92-ben az összes 
vagyonán aranykoronát, kárpótlási jegyet kellett volna vásárolni. Megvenni az összes 
területet, és nem lennének ilyen vitáink, minden a miénk lenne. De most már nincs miről 
vitázni. Ami ezt a bizonyos erdőtelepítést illeti, ennek sorsát a bíróság dönti el. 
 
Udvardi Illés képviselő mondja: 
 
Nem a tulajdonjogot és a fakitermelést vitatom, de az önkormányzat tulajdonjogába került 
ez a terület egy időre, jóhiszeműen ott az önkormányzat beruházott, és ezt a beruházást 
véleményem szerint is meg kell, hogy térítsék.  
 
Faludi Tamás polgármester válaszolja: 
 
Erről szól a most folyamatban lévő per. 
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dr. Tárai Éva bizottsági elnök mondja: 
 

Pontosan ezt akartam mondani Dósai képviselőtársamnak, hogy ez az összeg még 
korántsem biztos, hogy az önkormányzatot illeti, hiszen jelenleg per van folyamatban 
jogalap nélküli gazdagodás címén. Aztán, hogy a bíróság megítéli-e az önkormányzatnak, 
vagy sem az a jövő titka. Gyakorlatilag, amit képviselőtársam mondott, azt a bíróság 
jogosult eldönteni. Nekem is fáj a szívem, hogy az önkormányzat ennyi pénzt, időt és 
fáradtságot beleölt ebbe a területbe, de a döntés nem a mi kezünkben van. Per van 
folyamatban, ezzel az önkormányzat sajnos nem tud mit csinálni, és addig ezt az összeget 
Dósai képviselőtársam nem kezelhetjük úgy, hogy ez a várost illető összeg. Reményeim 
szerint megnyerjük a pert, de az is lehet, hogy nem. Egyelőre ez a pénz még nem a várost 
illeti. Javaslom, hogy zárjuk le a felesleges vitát. 
 
/Egy képviselő visszajött./ 
 
Mivel több kérdés, hozzászólás nincs Faludi Tamás polgármester szavazásra teszi fel a 
határozati javaslatot. 

 
 
Kiskunmajsa Város Képviselő-testülete az üdülőterület melletti parkerdő tulajdonjogát 
rendező bírósági eljárás, valamint a terület kisajátítási lehetőségének vizsgálatáról szóló 
előterjesztést 10 igen szavazattal - 1 ellenszavazattal és 4 tartózkodás mellett – elfogadja és 
meghozta az alábbi határozatot. 

 
 

137/2005. sz. határozat 
 
Az üdülőterület melletti parkerd ő tulajdonjogát  
rendező bírósági eljárás, valamint a terület  
kisajátítási lehetőségének vizsgálata 

 
         H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő–testülete tudomásul veszi, 
hogy az üdülőterület melletti parkerdő tulajdonjogának tárgyában indított 
bírósági eljárás jogerősen lezárult és a terület tulajdonjoga jogerős bírósági 
döntés alapján nem az önkormányzaté.  
 
A terület tulajdonjogának megszerzésére jelenleg kisajátítás útján sem lát 
lehetőséget jogalap hiányában. 

 
Felelős: Faludi Tamás polgármester 
Határid ő: azonnal  
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b) A bizottsági ülések határozatképtelenségének megszűntetésére vonatkozó 
indítvány 
 

Dr. Tárai Éva bizottsági elnök közli: 
 

Az SZMSZ szankcionálja, igaz nem anyagi jelleggel a hiányzásokat testületi- és a 
bizottsági ülésről, sajnos ezzel a szankcióval Polgármester úr még nem élt.  
Kérném, hogy alkalmazza a Szervezeti és Működési Szabályzatban foglaltakat, és a 
testület fogadja el a határozatban foglaltakat. 

 
Polgármester kéri a képviselőket, tegyék meg észrevételeiket az előterjesztéssel 
kapcsolatban. 

 
Fogl András képviselő észrevételezi: 
 
Egyetértek az előterjesztéssel, de az október 31-ei határidőt rövidnek tartom, nyári 
szünet következik, szeptember végén lesz testületi ülés, várhatóan október elseje ebből 
a szempontból korainak tartandó. 
 
Faludi Tamás polgármester mondja: 
 
Én a december 31-ei határidőt javaslom. 
 
Dósai Imre képviselő ellenvetése: 
 
A 31. § (4) bekezdése pontatlan, értelmezést igényel. Mit jelent az, hogy a második 
igazolatlan hiányzás után? Egymás utáni kettő, vagy az első évben hiányzik egy 
képviselő meg a negyedik évben is hiányzik egyszer, akkor kap figyelmeztetést. A 
demokráciával nehezen összeegyeztethetőnek tartom, hogy rendeletben kijelentjük 
hogy képviselő-testületi figyelmeztetésben részesül a hiányzó. Azt a képviselő-
testületnek kell eldönteni adott esetben, hogy figyelmezteti-e azt a képviselőt, vagy 
nem. Ezt így rendeletileg nem lehet külön eljárás nélkül figyelmeztetésben részesíteni 
a képviselőt, mert kétszer a négy év alatt igazolatlanul hiányzott. Polgármesteri 
hatáskörben biztosítjuk, hogy figyelmeztetésben részesítheti a hiányzót, és akkor a 
polgármester mérlegeli a figyelmeztetés körülményeit, vagy a képviselő-testület 
szavaz a figyelmeztetésről. 

 
 

Faludi Tamás polgármester mondja: 
 
Képviselőtársam esetleges módosító javaslata csak bonyolítja a képviselő-testület 
életét. Amiről szavazunk, arról előterjesztés kell készíteni. Az előterjesztést az adott 
bizottságnak meg kell vizsgálnia, hogy az valóban megtörtént-e? A bizottság 
javasolja, hogy legyen figyelmeztetve a képviselő és utána szavaz a képviselő-testület.  
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Sajnálatos, hogy ilyen nagy problémát okoz a működésünkben, hogy sorozatosan 
több bizottsági ülés határozatképtelen, minden képviselőtársam tudja a kötelességét, 
ami azzal jár, ezen részt kell venni. A négy év alatti két igazolatlan hiányzást is 
soknak tartom, mert nem kerül senkinek semmibe, hogy legalább 10 perccel 
korábban szóljon, hogy nem tudok részt venni. Igaz, hogy 24 óra van előírva, de ha 
10 perccel, vagy egy órával hamarabb jelez, akkor az elnöknek van ideje 
körbetelefonálni a többieket, hogy ne gyertek, mert határozatlanképtelenek leszünk, 
és így nem raboljuk egymás idejét. 

 
Dr. Tárai Éva bizottsági elnök hozzáteszi: 
 
Annyit szeretnék mondani Dósai képviselőtársamnak, hogy nem érzem magam a 
demokrácia ősellenségének, de ez nevetséges, hogy a polgármesternek annyi jogköre 
nincs, - amikor van jegyzőkönyv, van jelenléti ív a bizottsági üléseken - a 
polgármester úr korrekt módon tud tájékozódni arról, hogy ki volt jelen a bizottsági 
ülésen. Ennyit ne tehessen meg a megfelelő működés érdekében, hogy nyilvánosság 
előtt figyelmeztetésben részesíti a képviselőt, ha már felveszi a képviselői 
tiszteletdíját, a munkáját legyen olyan kedves elvégezni.  

 
Dósai Imre képviselő elmondja: 
 
Örülök neki, hogy a képviselő asszony megerősített, mert pont azt javasoltam, hogy 
a polgármesternek kellene adni ezt a felhatalmazást, és ne a testület döntsön erről. A 
polgármester úr mérlegelje és ő döntse el, hogy figyelmeztetésben részesíti –e a 
képviselőt. Ahhoz, hogy képviselő-testületi figyelmeztetésben részesítsük, ahhoz a 
testületnek kell dönteni. 
 
Tárai Éva bizottsági elnök ellenvetése: 
 
Elnézést kérek Képviselőtársamtól, de az előterjesztésben nem az áll, hogy a 
képviselő-testület figyelmeztet, hanem a testületi ülésen figyelmeztetésben 
részesülhet. Itt nem testületi figyelmeztetésben részesül a képviselő, hanem a 
testületi ülésen nyilvános figyelmeztetésben részesíti a polgármester, hogy a 
lakosság is hallja, hogy ki az a képviselő, aki nem vesz részt az üléseken, és nem 
vesz részt a bizottság munkájában. 
 
Mivel több kérdés, hozzászólás nincs Faludi Tamás polgármester szavazásra teszi 
fel a határozati javaslatot a határidő módosításával. 

 
 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a bizottsági ülések 
határozatképtelenségének megszűntetésére vonatkozó indítványt a határidő módosításával 13 
igen szavazattal- ellenszavazat nélkül, 2 fő tartózkodás mellett – elfogadta, és meghozza az 
alábbi határozatot. 
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138/2005. sz. határozat 
A bizottsági ülések határozatképtelenségének 
megszűntetésére vonatkozó indítvány 
 
            H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a bizottsági ülések 
határozatképességének javítása érdekében : 
 
a) felkéri a bizottsági elnököket, hogy igyekezzenek kialakítani olyan 
gyakorlatot miszerint az általuk vezetett bizottság üléseit a hét mindig 
ugyanazon napján és ugyanazon időpontra hívják össze,  
b) felkéri továbbá a Polgármestert, hogy lehetőleg csökkentse a rendkívüli 
testületi ülések számát ezzel kiszámíthatóbbá téve az ülések összehívásának 
időpontját, valamint ezzel együtt az SZMSZ -ben foglalt ide vonatkozó 
rendelkezések hatékonyabb érvényesítésére is fordítson nagyobb figyelmet, 
c) megbízza az Ügyrendi Bizottságot, hogy december 31-ig készítsen 
előterjesztést a Képviselő-testület számára, melyben értékeli az eltelt időszak 
eredményeit, és amennyiben szükséges, újabb intézkedések kidolgozására tegyen 
javaslatot. 

 
Felelős: Faludi Tamás polgármester 
Határid ő: 2005. december 31. 

 
 

c) Tájékoztató a bizottsághoz érkezett etikai eljárás kezdeményezésével 
kapcsolatosan 

 
Faludi Tamás polgármester úr megkérdezi: 
 
Ügyrendi bizottsági ülésen vagy azóta érkezett-e három képviselő aláírásával 
bármilyen eljárásra vonatkozó kérelem az Elnök Asszonyhoz , mert én nem kaptam 
semmi ilyet. 
 
Dr. Tárai Éva képviselő válaszolja: 
 
Én sem tudok semmiféle kérelemről. 
 
Mivel kérdés, hozzászólás nincs Faludi Tamás polgármester kéri a képviselőket, 
hogy a tájékoztatást fogadják el.  
 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Ügyrendi Bizottsághoz 
érkezett etikai eljárás kezdeményezésével kapcsolatos tájékoztatást 15 igen szavazattal – 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül- egyhangúlag elfogadta. 
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/Egy képviselő kiment. / 
 
4./ Napirend 
Városfejlesztési, Vállalkozási, Idegenforgalmi Bizottság előterjesztései 

Előadó: Fogl András bizottsági elnök 
 
/Írásos előterjesztés mellékelve. / 
 
a) Játszóeszközök felülvizsgálata 

 
Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Serbán György bizottsági elnök elmondja: 
 
A Költségvetési bizottság támogatja a játszóeszközök felülvizsgálatára és a 
visszaellenőrzésre ÁFÁ-val együtt 446.300.- Ft jóváhagyását a hivatal 
költségvetésében. 
 
Mivel több kérdés, hozzászólás nincs Faludi Tamás polgármester szavazásra 
bocsátja az előterjesztést. 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a játszóeszközök 
felülvizsgálatáról szóló előterjesztést 12 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül, 1 tartózkodás 
mellett – elfogadja, és meghozza az alábbi határozatát. 
 
140/2005. sz. határozat 
Játszóeszközök felülvizsgálata 
 

H  a  t  á  r  o  z  a  t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a város közterületein és 
intézményeinél, továbbá a Zöldparadicsomnál, és a Zöld ABC-nél lévő 
játszóterek felülvizsgálatára és visszaellenőrzésére 357.000,-Ft + ÁFA összeget 
biztosít a működési célú hitel terhére. 
 
Felelős: Faludi Tamás polgármester 
Határid ő: 2005. június 30. 

 
b) Intézményi felújítások 

 
Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Serbán György bizottsági elnök ismerteti 
 
Költségvetési bizottság megtárgyalta a szakbizottság előterjesztését. Határozati 
javaslatával ellentétben egyelőre csak a kötelező feladatok elvégzését támogatja 
4.636.000.-Ft összegben, a balesetelhárító munkák elvégzésére későbbi időpontban 
visszatér. 
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Faludi Tamás polgármester a Költségvetési bizottság javaslatát teszi fel szavazásra, 
kéri a képviselőket, aki egyetért azzal, hogy a 4.636.000,- Ft a kötelező feladatok 
elvégzésére kerüljön biztosításra, kézfeltartással jelezze. 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az intézményi felújításokról szóló 
előterjesztés módosítását 12 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül, 1 tartózkodás mellett – 
elfogadja, és meghozza az alábbi határozatát. 
 
141/2005. sz. határozat 
Intézményi felújítás 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselőtestülete az előterjesztés 
mellékletét képező kimutatás szerinti Intézményi felújítási igények közül a 
kötelező munkák elvégzéséhez 4.636.000,- forint összeget biztosít a működési 
célú hitel terhére. 

 
Felelős: Faludi Tamás polgármester 
Határid ő: 2005. december 31. 
 

/Kolompár Orbán képviselő megérkezett, egy képviselő visszajött. / 
 

c) Járda pályázattal kapcsolatos pótigény 
 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Serbán György bizottsági elnök elmondja: 
 
Az önkormányzat korábban biztosított járdaépítési keretet, ezt a tényleges 
igénybejelentések 238.400.-Ft-tal meghaladták. Bizottságunk is támogatja a keret 
kiegészítését, a céltartalékon lévő felhalmozási alap terhére. 

 
Mivel az előterjesztéssel kapcsolatosan több kérdés, hozzászólás nincs Faludi Tamás 
polgármester szavazásra bocsátja. 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a járda pályázattal kapcsolatos 
pótigényről szóló előterjesztést 15 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – 
elfogadja, és meghozza az alábbi határozatát. 

 

142/2005. sz. határozat 

Járda pályázattal kapcsolatos 

pótigény 

H a t á r o z a t 

 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselőtestülete a lakossági járdaépítésre 

a beérkezett igényeket figyelembe véve további 238.330,- Ft –ot biztosít a 
céltartalékon lévő felhalmozási alap terhére. 
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Felelős: Faludi Tamás polgármester 
Határid ő: 2005. szeptember 30. 

 
d) CÉDA pályázat második fordulója 

 
Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Serbán György bizottsági elnök ismerteti: 
 
A Költségvetési bizottság támogatja, hogy a gimnázium elektromos felújításához a 
második körben is kerüljön pályázat benyújtásra, s ehhez a 700.000,- Ft keretösszeg 
biztosítását javasolja. 
 
Mivel az előterjesztéssel kapcsolatosan több kérdés, hozzászólás nincs Faludi Tamás 
polgármester szavazásra bocsátja. 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a CÉDA pályázat második 
fordulójával kapcsolatos előterjesztést 15 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül – elfogadja, és meghozza az alábbi határozatát. 
 
143/2005. sz. határozat 
CÉDA pályázat második fordulója 
 

H  a  t  á  r  o  z  a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselőtestülete a CÉDA pályázati 
kiírásra a gimnázium elektromos felújításának folytatására ad be pályázatot. 

 
A 20 % saját erő, valamint a pályázati díj összegére 700.000,- forint összeget 

biztosít  a működési célú hitel terhére. 
 

Felelős: Faludi Tamás polgármester 

Határid ő: 2005. július 15. 

 

e) Önkormányzati bérlemények felújítása 

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 

 

Mivel az előterjesztéssel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nincs Faludi Tamás 
polgármester szavazásra bocsátja. 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzati bérlemények 
felújításáról szóló előterjesztést 15 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – 
elfogadja, és meghozza az alábbi határozatát. 
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144/2005. sz. határozat 

Önkormányzati bérlemények felújítása 

 

H a t á r o z a t 

 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselőtestülete a Városgazdálkodási 

Intézménynél rendelkezésre álló bérleti díj bevétel terhére a következő 
bérlemények felújítását engedélyezi: 
- Csontos Károly u. 6. sz. 
- Fő u. 66. sz. 

 
Felelős: Faludi Tamás polgármester 
Határid ő: 2005. december 31. 

 

f) Szennyvízcsatorna hozzájárulás mérséklésének kérése 

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 

 

Mivel az előterjesztéssel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nincs Faludi Tamás 
polgármester szavazásra bocsátja. 

 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a szennyvízcsatorna hozzájárulás 
mérséklésének kéréséről szóló előterjesztést 12 igen szavazattal – 3 ellenszavazattal és 
tartózkodás nélkül – elfogadja, és meghozza az alábbi határozatát. 

 

145/2005. sz. határozat 

Szennyvízcsatorna hozzájárulás  

mérséklésének kérése 

 

H a t á r o z a t 

 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Herceg Zsolt és 
Rostás Miklósné tulajdonában lévő Kuksós u. 27. sz. ingatlanra vonatkozóan a 
330.000,-Ft szennyvíz érdekeltségi hozzájárulás összegét 95.000,-Ft/ingatlan 
összegre mérsékeli. A mérsékelt összegre havi egyenlő részletekben 
megfizetendő részletfizetési lehetőséget ad, amelynek végső befizetési 
határideje: 2006. december 31. 
 
Felelős: Faludi Tamás polgármester 
Határid ő: 2005. június 30. a kiértesítésre 
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g) Céltartalék terhére végrehajtandó feladatok sorrendjének meghatározása 

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 

Fogl András bizottsági elnök a következőket mondja el: 

 

Köztudomású képviselőtársaim előtt, hogy mintegy 20 millió forintban megállapított 
céltartalék rovására, tartalmára vonatkozóan korábban döntéseket hoztunk. Ezek 
képezték különböző fejlesztési, beruházási pályázatok önerejét. A fennmaradó 
valamivel többmint 4 millió forint felosztását, rangsorolását újra tárgyalta. Felmerült 
azaz elképzelés – mint ahogyan a költségvetés tárgyalásakor is kiemelt helyen 
szerepelt – a városban a belvíz problémák kezelése és a belvíz elvezetése. Az a 
javaslat hangzott el, hogy a Vízgazdálkodási Társulás Igazgatójával vegyük fel a 
kapcsolatot és kérjük fel, hogy a város egész területére vonatkozó teljes körű felmérést 
készítse el a csapadékvíz elvezető rendszerrel kapcsolatban. 

 

A szakbizottsági ülésen jelen volt a cég képviselője, abban állapodtunk meg, ezt a 
felmérést ingyen elvégzik, aminek engedélyezése a testület elé kerül. Egy fajta 
ütemtervezet is rendelkezésünkre bocsátanak, amely meg fogja számunka mutatni, 
hogy a város területén melyek azok a legproblémásabb gócpontok, ahol az 
önkormányzatnak mindenképpen lépnie kell. Az ütem szerint a tervezési feladatokat is 
el lehet végeztetni a céltartalék terhére, amennyiben a képviselő-testület támogatja. 

 

Terbe Zoltán képviselő elmondja: 

 

Sajnálom, a februárban meghozott döntésünk, amely a céltartalékunk bizonyos 
felhasználását célozta meg, annyit késett, hogy június hónapban már nincs mit 
felosztani. Gyakorlatilag az által, hogy az illetékesek nem hajtották végre a képviselő-
testület határozatát, a rendeletünk így érvényét vesztette. A személyek, akik felelősek 
ennek végrehajtásáért, akár a hivatal, akár máshol, a feladatot megoldották volna – 
március végéig – akkor nem állt volna elő az a helyzet, hogy az önkormányzat saját 
rendeletét ne tudja végrehajtani. Ebből az esetből tanulnunk kellene, mivel így semmi 
értelme rendeleteket, határozatokat hozni, ha nem tudjuk megoldani. Ezáltal, hogy ezt 
a céltartalékot nem arra költöttük, amiket itt közös megegyezéssel – nagy többséggel – 
elfogadtunk, újra elesett a város attól a lehetőségtől, hosszú távú nagyobb felújításokat 
vagy átalakításokat, programokat, projekteket indítsunk be. Hiszen ezek előkészítése 
hónapokat, éveket vennének igénybe, az ehhez szükséges források lepályázása is 
hosszabb idő. Pillanatnyilag nincs arra mód, hogy nagyobb távú fejlesztések 
induljanak be Kiskunmajsán, mivel a tervezésre szánt pénzt másra költöttük el. Így 
nem lehet hosszú távon építeni Kiskunmajsát, nem lehet hosszú távú terveket 
készíteni, megvalósítani.  

 

Faludi Tamás polgármester hozzáfűzi: 
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Mindig érdeklődéssel hallgatom képviselőtársam hozzászólását. Minden esetben a 
képviselő-testület többsége szavazott arról, hogy a céltartalék terhére milyen döntést 
hoz. Egy üdülőfalu szennyvízhálózat tervezését március végéig meg sem lehet 
csinálni. Erre hivatkozni, hogy a hosszú távú fejlődésünket gátolja, csak egyetlen 
pályázatot tessék mondani most, ahol üdülőfalu szennyvízrendszerre lehet pályázni? 
Ilyen lehetőség nem volt. 

 

 

 

 

Kérem Képviselőtársamat, olyan pályázatokat se ajánljon, amivel az önkormányzat 
nem tud mit kezdeni. Többször elmondta a Képviselő úr - és az újságban is leírta – 
elestünk 250 millió forintos pályázati lehetőségtől, mivel nem figyeltünk kellően oda. 
Ezáltal a gimnázium nem kerül felújításra. Kérem a Képviselőtársamat nézze meg 
kiadhatja be a pályázatot, Kiskunmajsa városnak jelen pillanatban sincs rá lehetősége. 
Egyébként sem pályázatról volt szó, csak előfelmérésről. Egyetlen egy esetben 
pályázhatna erre Kiskunmajsa, ha a többcélú kistérségi társulás irányítása alatt lenne. 
Ezt felvetettem a társulási ülésen, erről egyelőre döntés nem született. Amennyiben a 
fogadókészség meg lesz a többcélú kistérségi társulásnak arra, hogy a gimnázium 
átkerüljön, akkor teljes egészében lehet pályáznunk.  

 

Amit mond a Képviselőtársam, hogy hosszú távú fejlesztések nincsenek, ez nem így 
van, mivel most volt az előterjesztés a bizottság részéről, a teljes várost érintő 
csapadékvíz-elvezető rendszer felmérése, esetleg tervezése után a pályázati 
lehetőségek megkeresésére. Jelen pillanatban a városnak egyik legégetőbb feladata ez. 
Sokkal fontosabb, mint az üdülőfalu szennyvízrendszerrel való ellátása, ami szintén 
rendkívül fontos. Egy hosszú távú fejlesztési lehetőséget biztosítunk ezzel a 
döntésünkkel. 

 

/Egy képviselő visszajött. / 

 

Farkas Mihály képviselő elmondja: 

 

Figyelemmel kísértem a Polgármester és Terbe képviselő úr között elhangzott vitát. A 
problémát abban látom, az önkormányzati törvény biztosította lehetőséggel az 
önkormányzat nem élt. Sőt abban látom még a gondot, hogy az önkormányzat és a 
polgármesteri hivataltól senki nem vette a fáradságot, egy lapra feltüntesse milyen 
feladatok várnak ránk, a másikra pedig milyen bevételek várhatók a következő egy-két 
ciklusban. Nem csak csapadékelvezetésről van szó. A költségvetés tárgyalása kapcsán 
egy politikai erőpróba, egy pengeváltás zajlott, melynek az lett volna a lényege, hogy 
ráirányítsuk a figyelmet a városnak nincs ciklusokat átívelő gazdasági programja. Ez 
egyeztetett ötletbörze volt, amely az általunk legfontosabbnak tartott fejlesztési 
elképzeléseket tartalmazta. Nem tudjuk azt, jövőre a közterület fenntartása, parkok 
építésére mennyit fogunk költeni, nem tudjuk milyen ütemben fog lezajlani a 
csapadékvíz elvezető-rendszer kiépítése. Nem tudjuk a kerékpárút, járdák, központ, 
intézmények felújítása a következő években hogyan fognak megvalósulni. Alapvetően 
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én a hosszú távú tervezés hiányát látom az utóbbi években. Ezzel kapcsolatosan Terbe 
képviselőtársamnak teljes mértékben igaza van.  

 

Terbe Zoltán képviselő mondja: 

 

A februári ülésen is többször elhangzott, hogy sajnos a mai világban egyik napról a 
másikra jönnek olyan pályázati lehetőségek, amik rövid ideig élnek. Ezért kellene 
készen állni terveknek, költségvetéseknek, projekteknek. Most semmi esélyünk nincs 
arra, hogy ilyen jellegű pályázatot benyújtsunk, mivel nem rendelkezünk olyan 
tervvel, amit aktualizálás után benyújthatunk. Ezért lett volna szükséges hosszabb 
távon fejlesztések, tervek elkészítésére, ami közül talán egy megvalósul a csapadékvíz 
elvezetésének a terve.  

 

Faludi Tamás polgármester  elmondja: 

 

Amennyiben a Városfejlesztési bizottság előterjesztését most elfogadja a képviselő-
testület, már is lesz egy nagy tervünk a csapadékvíz elvezetésére. Farkas képviselő 
úrnak válaszolva július 15-ig minden képviselőtársamnak el fogom küldeni a hosszú 
távú fejlesztési tervet, mely tartalmazni fogja a fejlesztéseket, elképzeléseket és mire 
van szükség. Az, hogy a 2006. évben mire lesz lehetőségünk a költségvetés 
tárgyalásakor tudjuk meg.  

Képviselőtársam úgy fogalmazott, hogy politikai pengeváltás volt, erre azt kívánom 
megjegyezni, Kiskunmajsa város költségvetése nem lehet politikai pengeváltás 
áldozata. 

 

Fogl András bizottsági elnök mondja: 

 

Nem szeretnék a párbajozó felek közé állni, de sok igazság elhangzott. Azonban azt 
szeretném leszögezni a 20 millió forintos céltartalék – mit más célzattal hozott létre az 
önkormányzat többségi szavazással – nem az akkor megfogalmazottak, elvárás szerint 
lett felosztva. A döntést gyakorlatilag a testület felülbírálta. Nekem meggyőződésem, 
hogy a 20 millió forintból amit elköltöttünk – mintegy 16 millió forint – nem kidobott 
pénz, a TEKI, CÉDA pályázatok önerő biztosításához használtuk fel. Melyek a 
költségvetés jelenlegi helyzete miatt nem valósulhatott volna meg. Bízom benne, hogy 
az út, intézményi felújítások és beruházások mihamarabb meg fognak valósulni. 
Valóban idézőjelbe tett politikai döntés, különböző képviselőcsoportok lobbiján múlik, 
hogy adott esetben melyik utcában, intézményben milyen fejlesztés, beruházás 
valósuljon meg. A meglévő összeg felhasználása úgy gondolom egy hosszabb távú 
fejlesztési koncepció. Ne felejtsük el azt sem, hogy a mai testületi ülésen döntöttünk 
arról, Kiskunmajsán ebben az évben ismét 2 kilométernyi járda fog épülni a lakosság 
támogatásával, közreműködésével. Ebből a keretből még rendelkezésre áll a temető 
ravatalozójához a 2 millió forintos saját erő a pályázat benyújtásakor. 

 

Mivel több kérdés, hozzászólás nincs Faludi Tamás polgármester szavazásra 
bocsátja a határozati javaslatot. 
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Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a céltartalék terhére 
végrehajtandó feladatok sorrendjének meghatározásáról szóló előterjesztést 16 igen 
szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadja, és meghozza az alábbi 
határozatát. 

 

146/2005. sz. határozat 

Céltartalék terhére végrehajtandó 

feladatok sorrendjének meghatározása 

H a t á r o z a t 

 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselőtestülete azután dönt a céltartalék 

felosztásáról, amikor elkészült a felmérés a csapadékvíz elvezető rendszer 
bővítési lehetőségeiről.  
 
Felelős: Faludi Tamás polgármester 

Határid ő: 2005. július 31. 

 

 

h) Víziközművek 2005. évi felújítási terve 

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 

 

Terbe Zoltán képviselő a következőket mondja el: 

 

A mellékelt két táblázat tartalmazza azokat a tevékenységeket, amelyeket felújításként 
el kíván végezni Halasvíz Kft. Az előterjesztés nem tartalmazza melyik munkát, 
milyen ütemezésben készítenek el. Az sem derül ki, hogy a 8,8 millió forintos bérleti 
díj terhére elvégezendő munkálatok közül melyik van már végrehajtva. Így nem tudjuk 
elfogadni a felújítási tervet, mivel az csak egy táblázat, sok hiányosságot tartalmaz. 

 

Faludi Tamás polgármester közli: 

 

Véleményem szerint mindenképpen elfogadható az előterjesztés. Láthatja 
képviselőtársam a gazdasági megállapodás egyik fél részéről csak aláírva, mivel a 
képviselő-testület tárgyalni kívánta. Mindenki előtt ismertek a testület víziközművel 
kapcsolatos határozatai. Tehát eddig semmi nem történt, innen kiindulva a Halasvíz 
Kft-nek 7 hónap áll rendelkezésre a megállapodásban foglaltak végrehajtására. 

 

Fogl András bizottsági elnök mondja: 
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Arra kívánom a képviselőtársaim figyelmét felhívni, hogy ez a megállapodás január 9-
i dátumú, az általunk jól ismert okok miatt nem került a képviselő-testület elé. Tehát 
eddig érdemi munka, beruházás nem történt.  

 

Faludi Tamás polgármester megjegyzi: 

 

Éppen ezért kérem ne húzzuk az időt, minél előbb írjuk alá a megállapodást, és utána 
megkezdődhetnek a felújítási munkák. 

 

Terbe Zoltán képviselő elmondja: 

 

Azok a tárgyalások, amelyek más működtetési forma kidolgozásában folynak, még 
nem hoztak eredményt. Az előterjesztések között találtam olyan tájékoztatót, mely azt 
mutatja hosszú távon nem is fog eredményt hozni, mivel közbeszerzési eljárást kell 
talán lefolytatnunk. Amennyiben nem hozunk rövid távú döntést, abban az esetben 
szűkül a Halasvíz Kft. mozgástere. Véleményem szerint időarányosan el kellene 
költeni ezt a 8,8 millió forintot, attól függetlenül milyen döntést hoz az önkormányzat. 
Nem jó elgondolás addig várni, hogy rendeződjön a víziközművel kapcsolatos 
tárgyalás és utána lépjünk. 

 

Faludi Tamás polgármester hozzáfűzi: 

 

Nem tudom ki mondta, hogy ne ez történjen, teljes mértékben egyetértek Önnel. 
Hiszen azt kértem az előbb, ne húzzuk az időt, írjuk alá a megállapodást a Halasvíz 
Kft-vel, hogy neki tudjon fogni a felújítási munkáknak. 

 

 

 

Terbe Zoltán képviselő megjegyzi: 

 

Kérdésem, ha a megállapodás január 9-én kelt, akkor miért júniusban foglalkozunk 
vele? 

 

Faludi Tamás polgármester válaszolja: 

 

Ön is tudja a kérdésre a választ, mivel az önkormányzat többsége úgy döntött más 
megoldást próbál keresni, addig nem kívánt ezzel foglalkozni. Mindenki számára 
világos legyen – a város lakosságának is – a képviselő-testület úgy döntött más 
üzemeltetési formát próbál keresni. Jelen pillanatban minden tárgyalást leállítottam, 
mivel a Közbeszerzési Tanácstól megérkezett az ezzel kapcsolatos állásfoglalás. Egy 
teljesen új törvényi hivatkozással – amely a Magyar Közlönyben jelent meg – 
annyiban módosította az előzőeket, csak abban az esetben nem kell versenyeztetni az 
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üzemeltetést, ha ez a bizonyos önkormányzati társaság 100 százalékos önkormányzati 
tulajdonban van. Ezért lettek a tárgyalások leállítva, és a következő bizottsági ülésre 
fog visszakerülni a képviselőtársaim elé. Ez azt jelenti számunkra és a bizottság 
számára, hogy azonnal meg kell hozni ezt a döntésünket, el tudjanak kezdődni a 
felújítási munkálatok. 

 

Kérem a képviselőket, aki egyetért a határozati javaslattal, kézfeltartással szavazzon. 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Víziközművek 2005. évi 
felújítási tervéről szóló előterjesztést 14 igen szavazattal – l ellenszavazattal, 1 tartózkodás 
mellett – elfogadja, és meghozza az alábbi határozatát. 

 

147/2005. sz. határozat 

Víziközművek 2005. évi felújítási 

terve 

 

H a t á r o z a t 

 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselőtestülete elfogadja a 

Viziközművek 2005. évi felújítási tervét és felhatalmazza a polgármestert a 
gazdasági megállapodás aláírására. 
 
Felelős: Faludi Tamás polgármester 
Határid ő: 2005. június 15. a megállapodás aláírására 

 

i) Közút és közterület lezárása 

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 

 

Farkas Mihály képviselő elmondja: 

 

A Páva utcai lakók kerestek meg problémáikkal, kérem a képviselőket, hogy a 
bizottság álláspontjával ellentétesen támogassák a Várhegyi utca (Rákóczi utca és 
Páva utca közötti) lezárását. 

 

 

Faludi Tamás polgármester kéri a képviselőket, aki egyetért a Vághegyi utca 
lezárásával, kézfeltartással szavazzon. 

 

/2 igen, 9 nem, 5 tartózkodás / 
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Ezek után polgármester kéri a képviselőket, aki egyetért a határozati javaslatban 
foglaltakkal, kézfeltartással szavazzon. 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a közút és közterület lezárásáról 
szóló előterjesztést 12 igen szavazattal – 2 ellenszavazattal, 2 tartózkodás mellett – elfogadja, 
és meghozza az alábbi határozatát. 

 

148/2005. sz. határozat 

Közút és közterület lezárása 

 

H a t á r o z a t 

 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete nem támogatja a 

Vághegyi u. (Rákóczi u. és Páva utca közötti) és a csatornapart (Szondy u. és 
Vak Bottyán u. közötti szakaszának) lezárását. 
 
Felelős: Faludi Tamás polgármester 
Határid ő: 2005. június 15. a kiértesítésre 

 

j) Hulladékgazdálkodási terv megtárgyalása 

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 

 

Mózer Gyula alpolgármester elmondja: 

 

A legutóbbi nyilvános testületi ülésünkön fogadtuk el a Környezetvédelmi programot. 
Mind a Környezetvédelmi program, mint a Hulladékgazdálkodási terv törvény általi 
kötelezettsége az önkormányzatnak, amelyeket el kell készítenie. A 
Hulladékgazdálkodási tervet is ingyen készítették el az önkormányzat számára, még 
pedig a Homokhátsági Hulladékgazdálkodási Kft. aki itt Kiskunmajsán helyi jellegű 
gazdálkodást végzi. Kérem, hogy a határozatban köszönjük meg ezen munkájukat. 

 

Dósai Imre képviselő megjegyzi: 

 

Valóban alapos anyag volt az előző és a mostani is. Nekem annyi hiány érzetem van, 
hogy ez a Kft. 2002-óta végzi ezt a szolgáltatást Kiskunmajsán, sajnos a tényadatok, 
tervadatok nagyon sok kockába az a jelzés került, hogy nincs adat. Arra szeretném 
felhívni a polgármester, alpolgármester figyelmét, ezek az adatok azért fontosak, mivel 
a vállalkozói hulladékmennyiség után a vállalkozóknak az önkormányzat felé fizetniük 
kell ártalmatlanítási díjat. Ha erre vonatkozóan nincsenek adataink, abban az esetben 
nem tudom mi után fizetik ezen összegeket. 
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Több helyen kitér a szelektívhulladék kezelésére, aminek bevezetése 2005-re volt 
tervezve. Ez a jelzett évre nem került bevezetésre. Van olyan kocka, amely 2005-től 
folyamatos és akkor teljesedik ki, amikor 2008-ban csatlakozunk a központi regionális 
lerakóhoz. Akkor azt jelenti, hogy gyakorlatilag Kiskunmajsán a szelektívhulladék 
kezelés, gyűjtés 2008-ra teljesül. Célszerű ezekbe azokat a számokat írni, ami a 
valóságban várható. Azt kérném az Alpolgármester úrtól, hogy ezeket az adatokat a 
vállalkozóval és a terv készítőjével pontosítsuk, azok ismeretében fogadja el az 
önkormányzat.  

 

/Két képviselő kiment. / 

 

Mózer Gyula alpolgármester válaszolja: 

 

Tagjai vagyunk a konzorciumnak, amely minden évben többször beszámol az 
önkormányzatunk felé, hogy hol tart. A szelektívhulladék gyűjtéshez való felkészülés 
már 2004-ben elkezdődött, ebben az évben tovább folytatódott. Az első kérdésre 
válaszolva a képviselő úrnak, különböző veszélyes hulladékokról, hogy adat legyen 
szükséges konkrét befogadóhelyek létesítése például: állati eredetű hulladék esetében 
abszolút nincs adat. Az állati hulladékgyűjtő kiépítése amennyiben megtörténik, abban 
az esetben lesz adat, ugyanez igaz a veszélyes hulladékokra is. 

 

Dósai Imre képviselő közli: 

 

Én nem a veszélyes hulladékokról beszéltem, hanem arról, amit a kiskunmajsai 
vállalkozók szállítanak, és a szeméttelep kezelőjének kötelessége nyilvántartani.  

 

Béres László osztályvezető ismerteti: 

 

Vállalkozók az önkormányzat felé nem fizetik azon díjat, amit a képviselő úr említett, a 
régi megállapodás alapján kellett csak fizetniük. Az új vállalkozóval, amikor a 
szerződés megkötésre került, abban egyeztünk meg, hogy az önkormányzat a 
vállalkozóktól ilyen díjat nem fog szedni. Amennyiben a vállalkozó tudja regisztrálni, 
abban az esetben ő szedheti be a díjat. 

 

Mivel több kérdés, hozzászólás nincs Faludi Tamás polgármester  szavazásra bocsátja 
a határozati javaslatot, az érintett munkájának megköszönésével együtt. 
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Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Hulladékgazdálkodási terv 
megtárgyalásáról szóló előterjesztést 13 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül, 1 tartózkodás 
mellett – elfogadja, és meghozza az alábbi határozatát. 

 

 

 

 

 

 

 

 

149/2005. sz. határozat 

Hulladékgazdálkodási terv  

megtárgyalása 

 

H a t á r o z a t 

 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Homokhátsági 

Hulladékgazdálkodási Kft által készített Kiskunmajsa hulladékgazdálkodási 
tervét elfogadja, és megköszöni a vállalkozónak ezen munkáját. 
 
Felelős: Faludi Tamás polgármester 
Határid ő: 2005. június 1. 

 

 

Polgármester szünetet rendel el. 

 

S z ü n e t   u t á n . 

 

/Nagy Béla képviselő megérkezett. / 

 

5. / N a p i r e n d 

Vagyongazdálkodási Bizottság előterjesztései 

Előadó: Kolompár Orbán bizottsági elnök 

 

/Írásos előterjesztés mellékelve. / 

 

 

a) AGRIMILL-AGRIMPEX Rt. megkeresése  
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Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 

 

Serbán György bizottsági elnök a következőket mondja el: 

 

A Költségvetési bizottság a szakbizottsággal egyetértésben támogatja a tulajdonában 
lévő 80 db részvény eladását az ajánlatban foglalt értéknek megfelelően, mivel az 
magasabb a névértéknél. 

 

Mivel több kérdés, hozzászólás nincs Faludi Tamás polgármester szavazásra 
bocsátja az előterjesztést. 

 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete AGRIMILL-AGRIMPEX Rt. 
megkereséséről szóló előterjesztést 15 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – 
elfogadja, és meghozza az alábbi határozatát. 

 

 

 

 

 

 

150/2005. sz. határozat 

AGRIMILL-AGRIMPEX Rt.  

megkeresése 

 

H a t á r o z a t 

 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat 
tulajdonát képező  Agrimill-Agrimpex Rt-ben lévő 80 db részvényét 2.649,-
Ft/db áron értékesítse az Investor Holding Rt.  részére.  
 
Az adásvételi szerződés megkötésével a Polgármestert bízza meg. 
 
Felelős : Faludi Tamás polgármester 

Határid ő: 2005. június 30. 

 

b) Építési telkek árának meghatározása 

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 
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Udvardi Illés képviselő a következőket mondja el: 

 

Kérdezem, képviselőtársaim ezt a 100.000,- Ft-ot nem tartják méltánytalanul 
alacsonynak? Az előterjesztés azt tartalmazza közművesítettek a telkek. Másoknak 
pedig 2000,- Ft/négyzetméterért biztosítjuk a telkeket. 

 

Kolompár Orbán bizottsági elnök ismerteti: 

 

A bizottság a telkek városon belüli elhelyezkedését figyelembe vette. Ezekre a 
telkekre évek óta nem volt igény, mivel nagyon alacsony és mély fekvésűek, 
általában rossz szociális helyzetben lévő családok vásárolják meg. Akik jobb anyagi 
lehetőséggel bírnak, azok ide nem építkeznek. Ebben a két – három utcában az 
önkormányzat szociális alapon juttatott telkeket. Mivel az önkormányzat jelenlegi 
rendelete nem teszi lehetővé az ingyenes telekjuttatást, ezért a bizottság a 
méltányossági elv alapján 100,- Ft/négyzetmétert javasolt. 

 

/Egy képviselő kiment. / 

 

Farkas Mihály képviselő mondja: 

 

Én is arra szeretném kérni Udvardi képviselőtársamat, hogy támogassa a bizottság 
előterjesztését. Kolompár képviselőtársam által elmondottak kiegészíteném, hogy az 
utcaképét rontja, ha nincs minden telek beépítve. Ezek a telkek majdnem mindegy 
milyen áron, de kerüljenek értékesítésre. Az ajánlott ár a telek minőségét tükrözi. Én 
támogatom az előterjesztés elfogadását. 

 

Mivel több kérdés, hozzászólás nincs Faludi Tamás polgármester kéri a 
képviselőket, aki egyetért a határozati javaslattal, kézfeltartással szavazzon. 

 

 

 

Polgármester megállapítja, hogy a javaslat 6 igen szavazattal, 8 tartózkodás mellett 
nem került elfogadásra. 

 

c) Kolompár Zoltán kérelme 

 

Kolompár Orbán bizottsági elnök kéri, hogy ezen napirend pont kerüljön levételre. 

 

A Képviselő-testülete a javaslatot egyhangúlag elfogadta. 
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d) Petrovics Andrea telekvásárlási kérelme 

 

Kolompár Orbán bizottsági elnök kéri, hogy ezen napirend pont kerüljön levételre. 

 

A Képviselő-testülete a javaslatot egyhangúlag elfogadta. 

 

e) Figura Attila vételi ajánlata  

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 

 

Udvardi Illés képviselő megjegyzi: 

 

Úgy emlékszem ennek a területnek a megvásárlására már korábban volt jelentkező, 
akkor ez azzal került elutasításra, hogy nem az önkormányzat területe. 

 

Kolompár Orbán bizottsági elnök mondja: 

 

Amennyiben van egy másik ajánlat a területre, úgy az előterjesztést vegyük le a 
napirendről és versenyeztessük meg. 

 

Faludi Tamás polgármester kéri a képviselőket, aki az elhangzott javaslattal 
egyetért, kézfeltartással jelezze. 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Figura Attila telekvásárlási 
kérelmének napirendről való levételéről szóló javaslatot 15 igen szavazattal – ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül – elfogadja, és meghozza az alábbi határozatát. 

 

151/2005. sz. határozat 

Figura Attila vételi kérelme 

H a t á r o z a t 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az előterjesztést 
leveszi napirendjéről. Megbízza a Vagyongazdálkodási Bizottságot, hogy a 
pontos információk ismeretében újra hozza a testület elé. 

 

Felelős : Kolompár Orbán Vagyongazdálkodási Bizottság elnöke 

Határid ő: 2005. június 25. 

 

 



36 

 

 

f) Építési telkek visszaadása 

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 

 

Serbán György bizottsági elnök ismerteti: 

 
A Költségvetési bizottság egyetért a két üdülőterület visszavásárlásával a korábbi 
eladási áron, mindösszesen 620.000.-Ft értékben. 

 

Mivel több kérdés, hozzászólás nincs Faludi Tamás polgármester szavazásra 
bocsátja a határozati javaslatot. 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az építési telkek visszaadásáról 
szóló előterjesztést 15 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadja, és 
meghozza az alábbi határozatát. 

 
152/2005. sz. határozat 

É p í t é s i  t e l k e k  v i s s z a a d á s a 
 

H a t á r o z a t 
 

1./ Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a jelenlegi 
tulajdonosok felajánlása alapján Kiskunmajsa 8325. hrsz-ú 490 m2 építési telket 
320.000,-Ft vételár megfizetése mellett, a másik Kiskunmajsa 8374. hrsz-ú 469 
m2 építési telket 300.000,- Ft vételár megfizetése mellett önkormányzati 
tulajdonba és telekállományba visszaveszi. 

 
Megbízza a Polgármestert az erre vonatkozó intézkedések megtételével. 
 
Felelős : Faludi Tamás polgármester 
Határid ő: 2005. június 30. 

 
2./ Az l./ pontban visszavásárolt telkek eladási árát 2.100,-Ft/m2+Áfa összegben 

határozza meg. 
 
Felelős : Faludi Tamás polgármester 

Határid ő: 2005. június 30. 

 

g) Garas János ajánlata 

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, hogy tegyék meg észrevételeiket.  
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/Egy képviselő visszajött. / 

 

Mivel az előterjesztéshez kérdés, hozzászólás nincs Faludi Tamás polgármester 
szavazásra bocsátja. 

 

 

 

 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Garas János ajánlatáról szóló 
előterjesztést 14 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül, 2 tartózkodás mellett – elfogadja, és 
meghozza az alábbi határozatot. 

 

153/2005. sz. határozat 

Garas János ajánlata 

 

H a t á r o z a t 

 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiskunmajsa 
0215/36 hrsz-ú 1 ha 3988 m2 külterületi ingatlan tulajdonjogát átadja Garas 
János Kiskunmajsa, Ötfa u. 32. szám alatti lakos részére azzal a feltétellel, 
hogy az üdülőtelkek első ütembeli kialakításából 7 db egymás melletti, 
közművesített telket az önkormányzatnak átad. 
 
A szerződés aláírásával a Polgármestert bízza meg. 
 
Felelős : Faludi Tamás polgármester 
Határid ő: 2005. június 30. 

 

h) ART-HOLZ Kft. kérelme  

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 

 

Mivel az előterjesztéssel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nincs Faludi Tamás 
polgármester szavazásra bocsátja. 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az ART-HOLZ Kft. kérelméről 
szóló előterjesztést 16 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadja, és 
meghozza az alábbi határozatát. 
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154/2005. sz. határozat 

ART-HOLZ Kft. kérelme  

 

H a t á r o z a t 

 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiskunmajsa 
0329/74. hrsz. alatti ingatlanra az Art-Holz Kft–vel (Kecskemét, Boróka u. 11.) 
2001. január 25-én megkötött adásvételi szerződést nem bontja fel és 
kezdeményezi a 22.406.670,-Ft  tartozás bírósági úton történő megtérítését.  
 
Felelős : Faludi Tamás polgármester 
Határid ő: 2005. június 30. 

 

 

 

 

 

 

i) Homokhátsági Hulladékgazdálkodási Kft. 2004. évi beszámolója 

 

Faludi Tamás polgármester mondja: 

 

Tájékoztatásul a következőket kívánom elmondani, jelen pillanatban Kiskunmajsa 
Város Önkormányzata 51 százalékban tulajdonos a Kft-ben. Soltvadkert 
önkormányzata napokban meghozza ezzel kapcsolatos döntését, de a többi 
önkormányzat is a szándékát fejezte ki, hogy át kívánják venni a részüket. 

 

Terbe Zoltán képviselő a következőket mondja: 

 

Amikor az üzlet részvételi ajánlatot tárgyaltuk, akkor az is felmerült, hogy 
versenyeztetés nélkül lehet-e feladattal megbízni ezt a Kft-t. Ezzel kapcsolatosan 
kaptunk egy tájékoztatást a víziközművek részéről, hogy akkor is versenyeztetni kell 
a közcélú üzemeltetést, ha 51 százalékos üzletrésze van az önkormányzatnak. Csak 
abban az esetben nem kell, ha 100 %-os tulajdonos van benne. Emiatt okafogyottá 
vált a tulajdonlásunk. Szükséges-e megtartanunk ezt az üzletrészarányt?  

 

Faludi Tamás polgármester válaszolja: 

 

Amennyiben ezt a gondolatmenetet futtatnánk tovább, ugyanez vonatkozhatna a 
Halasvíz Kft-re is. A már eddig létrehozott cégekre nem vonatkozik a jogszabály. 
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Dósai Imre képviselő mondja: 

 

A Kft. tulajdonosai közül bejegyzésre került-e már Kiskunmajsa Önkormányzata? 
Továbbá kérdezem, hogy delegáltunk-e a Kft-be felügyelő bizottsági tagot? A 
képviselők egy része nem kapta meg a mérlegbeszámolót, kérem a Polgármester úr 
ezt pótolja. Az önkormányzat SZMSZ-e a Pénzügyi bizottságnak is kötelezően írja 
elő a tulajdonhasznosítással kapcsolatos ellenjegyzést, vélemény nyilvánítást. Ez 
esetben sem történt meg a Pénzügyi bizottság előzetes állásfoglalása. 

 

Faludi Tamás polgármester elmondja: 

 

Az első kérdésre válaszolva, tudomásom szerint bejegyzésre került 
önkormányzatunk, a Felügyelő Bizottságba nem delegáltunk, mivel részünkről nem 
merült fel ilyen igény. A mérlegbeszámoló a hivatalban bármikor megtekinthető, de 
Dósai képviselő úr amennyiben igényli, számára megküldjük. A Szervezeti és 
Működési Szabályzatban a hatáskörök változtak, ezért csak a Vagyongazdálkodási 
bizottságnak kellett tárgyalnia az előterjesztést. 

 

Dósai Imre képviselő megjegyzi: 

 

A Szervezeti és Működési Szabályzat tartalmazza, hogy előzetesen állást foglal a 
Pénzügyi bizottság önkormányzati tulajdon elidegenítése, megszerzése és 
hasznosítása esetében. 

 

 

 

 

Faludi Tamás polgármester mondja: 

 

Megkérem az Aljegyző urat értelmezze, amennyiben így van a jövőben mindent 
odaviszünk a Pénzügyi bizottság elé. 

 

Mivel több kérdés, hozzászólás nincs, kérem a képviselőket, aki egyetért a határozati 
javaslattal, kézfeltartással szavazzon. 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Homokhátsági 
Hulladékgazdálkodási Kft. 2004. évi beszámolójáról szóló előterjesztést  14 igen szavazattal – 
ellenszavazat nélkül, 2 tartózkodás mellett – elfogadja és meghozza az alábbi határozatát. 

 

155/2005. sz. határozat 

Homokhátsági Hulladékgazdálkodási Kft. 
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2004. évi beszámolója 

 

H a t á r o z a t 

 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Homokhátsági 
Hulladékgazdálkodási Kft. 2004. évi beszámolóját elfogadja.  
 
Felelős : Faludi Tamás polgármester 
Határid ő: 2005. június 30. 

 

6./ N a p i r e n d 

Oktatási, Művelődési, Ifjúsági, Sport és Kisebbségi Bizottság előterjesztése 

Előadó: Kertész Farkas Zsuzsanna bizottsági elnök 

 

/Írásos előterjesztés mellékelve./  

 

a) Közoktatási Intézkedési terv készíttetéséről 

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 

 

Serbán György bizottsági elnök ismerteti: 

 
Költségvetési bizottság egyetért a szakbizottság javaslatával, és támogatja a közoktatási 

intézkedési terv elkészíttetéséhez 50.000.- Ft pótelőirányzat biztosítását. 

 

Mivel az előterjesztéssel kapcsolatosan több kérdés, hozzászólás nincs Faludi Tamás 
polgármester szavazásra bocsátja. 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Közoktatási Intézkedési terv 
készíttetéséről szóló előterjesztést 16 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – 
elfogadja, és meghozza az alábbi határozatát. 

 

 

 

 

 

156/2005. sz. határozat 

Közoktatási Intézkedési terv  

készíttetéséről 

          H a t á r o z a t 
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Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 50.000,-Ft összeget 
biztosít – működési hitel terhére - a közoktatási intézkedési terv elkészítéséhez. 
Ezen feladattal Hegedűs Deme Pálné közoktatási szakértőt bízza meg 
szerződéssel, melynek aláírására a Polgármestert felhatalmazza. 
 
Felelős: Faludi Tamás polgármester, értesítésre 

Határid ő: 2005. június 15. 

 

b) Közszolgálati nap 

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 

 

Serbán György bizottsági elnök elmondja: 

 

A Költségvetési bizottság támogatja a közszolgálati nap megszervezését, melynek 
helye a Művelődési Központ. A műsor költségeire keretjelleggel 300.000,- Ft 
pótelőirányzatot javasol. 

 

Mivel az előterjesztéssel kapcsolatosan több kérdés, hozzászólás nincs Faludi Tamás 
polgármester szavazásra bocsátja. 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Közszolgálati napról szóló 
előterjesztést 16 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadja, és 
meghozza az alábbi határozatát. 

 

157/2005. sz. határozat 

Közszolgálati nap 

 

H a t á r o z a t 

 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2005. június 03-án, 
15.30 órai kezdettel tartja a Művelődési Központ színháztermében a 
Közszolgálati napot. A műsor költségeire keretjelleggel 300.000,- Ft 
pótelőirányzatot biztosít, a működési hitel terhére. 
 
Felelős: Faludi Tamás polgármester, értesítésre 

Határid ő: 2005. június 02. 

 

c) Tradicionális sportegyesületek, egyéb sportegyesületek és civil szervezetek 
támogatására keretösszeg biztosítása 
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Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 

 

 

 

Serbán György bizottsági elnök ismerteti: 

 
A szakbizottság a tradicionális sportegyesületek támogatására 2.100.000.-Ft 
keretösszeget javasol a II. félévre. Az egyéb társadalmi szervezetek, egyéb 
sportegyesületek és a közművelődési megállapodás alapján ellátandó feladatokra 
3.500.000.-Ft-ot. A Költségvetési Bizottság támogatja a szakbizottság határozati 
javaslatát.  

 

Terbe Zoltán képviselő elmondja: 

 

A Nemzeti Civil Alapprogram beindulásával szinte minden civil szerveződésnek 
módjában áll a központi alapból kisebb – nagyobb támogatást lepályázni. Technikai 
akadálya nincs, mivel nem bonyolult egy ilyen pályázat elkészítése. El kellene azon 
gondolkodni, hogy azok a civil szervezetek kerüljenek támogatásra, akik saját 
erejükből ilyen pályázatot nyújtottak be. Törekedtek arra, hogy más forrásból is 
szerezzenek működésükhöz plusz bevételt. Amely civil szervezet az adott időszakban 
nem nyújt be ilyen pályázatot, ne támogassuk a későbbiek során. Meg kell tárgyalni, át 
kell gondolni és induljunk el ezen az úton. 

 

Faludi Tamás polgármester mondja: 

 

Köszönöm a javaslatot a következő évben ezt mindenféleképpen figyelembe kell 
venni, jó ötletnek tartom magam is. 

 

Kérem a képviselőket, aki egyetért a határozati javaslattal, kézfeltartással szavazzon. 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a tradicionális sportegyesületek, 
egyéb sportegyesületek és civil szervezetek támogatására keretösszeg biztosításáról szóló 
előterjesztést 16 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadja, és 
meghozza az alábbi határozatát. 

 

158/2005. sz. határozat 

Tradicionális sportegyesületek, egyéb 

sportegyesületek és civil szervezetek 

támogatására keretösszeg biztosítása 

 

H a t á r o z a t 
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Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a tradicionális 
sportegyesületek támogatására 2.100.000,-Ft-ot, a civil szervezetek, valamint 
az egyéb sportegyesületek és a közművelődési megállapodás alapján ellátandó 
feladatok támogatására 3.500.000,-Ft-ot biztosít a költségvetési rendeletében e 
célra elkülönített keretösszeg terhére. 
 
Felelős: Faludi Tamás polgármester 
Határid ő: 2005. június 15 

 

 

 

 

d) Dózsa György Gimnázium, Idegenforgalmi Szakközépiskola és Kollégium 
akadálymentesítésével kapcsolatos kérelem 

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket tegyék meg észrevételeiket. 

 

Serbán György bizottsági elnök ismerteti: 

 
Az intézmény pályázatot kíván benyújtani a Bács-Kiskun Megye Közoktatásáért 
Közalapítvány által meghirdetett akadálymentesítésre. A bizottság támogatja a 
pályázathoz szükséges 50%-os önerő megelőlegezését 642.700.-Ft összegben. 

 

Mivel az előterjesztéssel kapcsolatosan több kérdés, hozzászólás nincs Faludi Tamás 
polgármester szavazásra bocsátja. 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Dózsa György Gimnázium, 
Idegenforgalmi Szakközépiskola és Kollégium akadálymentesítésével kapcsolatos 
előterjesztését 16 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadja, és 
meghozza az alábbi határozatát. 

 

159/2005. sz. határozat 

Dózsa György Gimnázium, Idegenforgalmi 

Szakközépiskola és Kollégium akadály- 

mentesítésével kapcsolatos kérelem 

 

H a t á r o z a t 

 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 642.700,-Ft önerőt 

biztosít - a működési célú hitel terhére - a Dózsa György Gimnázium, 
Idegenforgalmi Szakközépiskola és Kollégium által a Bács-Kiskun Megye 
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Közoktatásáért Közalapítvány által meghirdetett akadálymentesítési 
pályázathoz. 
 
Felelős: Faludi Tamás polgármester, értesítésre 

Határid ő: 2005. június 02. 

 

 

e) BKMÖ Móra Ferenc Általános Iskolája és Egységes Pedagógiai 
Szakszolgálatának kérelme 

 

Polgármester kéri a képviselőket, tegyék meg észrevételeiket. 

 

Terbe Zoltán képviselő mondja: 

 

A magam részéről kérem, hogy az önkormányzat támogassa az iskola tanulóit, mivel 
zömmel kiskunmajsai diákokról van szó. 

 

 

 

 

 

Faludi Tamás polgármester a következőket javasolja: 

 

Módosító javaslatom, hogy balesetveszély elhárítását szolgáló állagmegóvási munkák 
elvégzésére kiírt pályázat megvalósításához szükséges önerő felét – 303.000,- Ft-ot – 
az önkormányzatunk biztosítsa. 

Kérem a képviselőket, aki ezen javaslattal egyetért, kézfeltartással jelezze. 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a BKMÖ Móra Ferenc Általános 
Iskolája és Egységes Pedagógiai Szakszolgálatának kérelméről szóló javaslatot 16 igen 
szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadja, és meghozza az alábbi 
határozatát. 

 
160/2005. sz. határozat 
BKMÖ Móra Ferenc Általános Iskolája és 
Egységes Pedagógiai Szakszolgálatának 
kérelme 
 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a BKMÖ Móra Ferenc 
Általános Iskolája és Egységes Pedagógiai Szakszolgálat részére a Bács-
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Kiskun Megye Közoktatásáért Közalapítvány által meghirdetett balesetveszély 
elhárítását szolgáló állagmegóvási munkák elvégzésére kiírt pályázat 
megvalósításához szükséges önerő felét – 303.000,- Ft-ot -  biztosítja, a 
működési hitel terhére. 
 
Felelős : Faludi Tamás polgármester 
Határid ő: 2005. június 2. 
 

f) Új Kun-Majsa újság működéséről beszámoló 

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 

 

Kolompár Orbán képviselő a következőket mondja el: 

 

Úgy érzem az elmúlt egy évben ellaposodott az újság tartalma, minősége. Most a 
beszámolási kötelezettség előtt egy kicsit az újság minősége javult. Nagyobb 
terjedelemben kellene ismertetnie az újságnak az önkormányzati határozatokat. 
Szerencsésebb lenne, ha az önkormányzat lapja korrekt, egyértelmű tájékoztatást adni 
a város lakosságának. Javasolom, hogy a képviselő-testület ne fogadja el a beszámolót. 

 

Faludi Tamás polgármester mondja: 

 

Vitába szállnék a Képviselő úrral, úgy ítélem meg az utóbbi egy évben – előnyére - 
igen komoly változáson ment át az Új Kun-Majsa újság. Áttekinthetőbb, olvashatóbb 
és több információt tartalmaz. Esetleg meg lehet fogalmazni, hogy az önkormányzati 
ülésekről még több részletesebb információ jelenjen meg az újságban, de ehhez 
nekünk is partnernek kell lenni. 

 

 

Én azért kérem a képviselő-testületet, hogy a beszámolót fogadja el. 

 

Kolompár Orbán képviselő mondja: 

 

Ez az újság Kiskunmajsa Város Önkormányzatának a lapja, de ez ne azt jelenti, hogy a 
hivatalnak vagy a képviselő-testületnek kell szolgáltatnia az újság irányába, hanem az 
újságnak kell menni a hivatalba, a polgármesterhez az információért. 

 

Faludi Tamás polgármester megjegyzi: 

 

Ahhoz, hogy az újság valóban korrekt információt tudjon közölni, nekünk 
partnereknek kell lennünk és természetesen leszünk is. 

 



46 

Kertész Farkas Zsuzsanna képviselő ismerteti: 

 

Elmondhatom, hogy a bizottsági ülésen egységesen az volt a véleményünk, hogy az 
utóbbi félévben a lap színvonala emelkedett. Kifogásként hangzott el, hogy a testületi 
ülések határozatai nem eléggé egyértelműek és korrektek. Ezért született az a javaslat, 
hogy a bizottsági ülések anyagát is kapja meg az újság, ezáltal sokkal jobban tud 
tájékozódni. Arról is volt szó, a testületi határozatokat is közzé lehetne tenni, de a 
nagy terjedelem miatt az újság nem biztos, hogy fel tudja vállalni. Abban 
megerősítettek, hogy a fontosabbakat szó szerint vagy kivonatolva le lehetne közölni.  

Mindenképpen kérem, hogy a képviselők a beszámolót fogadják el. 

 

Dósai Imre képviselő mondja: 

 

Én érdemben nem kívánok nyilatkozni, csak két témát kívánok felvetni. Fontos, hogy 
közérdekű dolgok az újságban megjelenjenek. Az előző testületi ülésen a képviselők 
felvetették, a lakosság körében feszültség támadt a miatt, hogy nem tudják pontosan 
melyek azok a zöldterületek, amelyek parkosítását közmunkások végzik. Akkor 
megegyeztünk abban, hogy ezek az Új Kun-Majsa újságban felsorolásra kerülnek. 
Nem tudom, hol akadt el az ügy? Erre mindenkinek – aki kötelezettséget vállalt – oda 
kellene figyelnie. Az Elnök Asszony mondta, hogy a bizottsági anyagok E-mailban 
kerüljenek esetleg az újsághoz. A testületi ülés előtti héten üléseznek a 
szakbizottságok(hétfőn, kedden, szerdán) szerdán van lapzárta, én biztos vagyok 
abban, hogy nagyon ritka az a bizottsági ülés, amelyről szerdáig elkészül az 
előterjesztés, jegyzőkönyv. Általában pénteki napra készül el, ennek megjelenítése 
csak a következő pénteki számban lehetséges, amikor már a testületi ülés is lezajlott. 
A tájékoztatás nagyon fontos, de a határozati javaslatban foglaltaknak a hivatal nem 
tud megfelelni.  

 

Fogl András képviselő elmondja: 

 

Egy ilyen helyi lapnak a megítélése rendkívül szubjektív, ilyen heterogén összetételű 
testület igényét nem tudja kielégíteni. Az előterjesztés azzal foglalkozik a Szabadalmi 
Hivatalnál védesse le az újság nevét, külsejét és ezáltal helyeztesse védelem alá.  

 

 

 

 

Nem tudom, hogy a külsejét le lehet-e védetni, hiszen ez egy sima lap formátum. Azt 
gondolom inkább a város nevének és lógójának levédéséről lehetne ebben az esetben 
szó.  

 

Faludi Tamás polgármester mondja: 
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Fogl képviselő úrnak válaszolom, akik jelen pillanatban szolgálják Kiskunmajsát, 
eddig egyszer sem szóltak bele az újság működésébe. Nekem az ellenzék – ha annak 
lehet mondani – nem jelezte, hogy bármi gondja lenne az Új Kun-Majsa újsággal vagy 
az abban megjelentekkel. 

 

Mivel több kérdés, hozzászólás nincs, kérem a képviselőket, aki egyetért a határozati 
javaslattal, kézfeltartással szavazzon. 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Új Kun-Majsa újság 
működéséről szóló beszámolót 11 igen szavazattal – 1 ellenszavazattal, 4 tartózkodás mellett 
– elfogadja, és meghozza az alábbi határozatot. 

 

161/2005. sz. határozat 

Új Kun-Majsa újság működéséről 

beszámoló 

 

H a t á r o z a t 

 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Majsa 
Lapnyomda Bt. beszámolóját elfogadja és az abban tett javaslattal egyetértve a 
Szabadalmi Hivatalnál kezdeményezi az Új-Kun Majsa újság nevének és 
külsejének levédési eljárását. 
A szakbizottságok üléseik írásos anyagát a szerkesztőség részére E-mailban 
juttassák el. 
 
Felelős: Faludi Tamás polgármester, eljárás kezdeményezésére 
Határid ő: 2005. június 30 

 

g) Óvodai csoport, iskolai osztályok, kollégiumba szervezhető csoportok számának 
meghatározása 

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 

 

Fogl András képviselő mondja: 

 

Nem módosító indítványt kívánok tenni, csak gondolat ébresztőt. A tanulói létszámok 
csoportra, évfolyamra bontva az előterjesztés mellékleteként megtalálhatók, amely 
mindenképpen elgondolkodtató. A helyi szakközépiskola évfolyamain a létszámok 
összadatait tekintve - a törvényre hivatkozva - a minimum osztálylétszámot 28 főben, 
a maximumot 35 főben szabályozza. A 13 közösségben 7 el sem éri a éri a minimumot 
és 1 csoport éri el a 35 fős maximumot.  
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Az Arany János Általános Iskola esetében 8 évfolyam van, minden évfolyam 3 
osztállyal működik. Az első 4 osztályban 21 fő a minimum létszám és 26 a maximum. 
Ha ezt megnézzük az intézményben mindössze 2 osztály az, amelyik nem éri el a 
minimum létszámot és egy osztály amelyik eléri a maximum létszámot. Felső 
tagozatban kicsit szórtabb a kép, hiszen ott a kötelező minimális létszámot 23 főben 
szabályozza, amely a kimutatás szerint azt jelenti, hogy a felső tagozatban az 
iskolában a 12-ből 6 osztály van, amelyik nem éri el a 23 fős minimumot. Egyetlen 
egy osztály a 8/c. haladja meg a maximumot.  

 

A Széchenyi István Általános Iskola estében a kép még rosszabb. Az összesített 
adatok sorában csak azt látjuk: 14, 15, 16, 17 és 18 fős osztályok vannak nagyobb 
részt. A törvény által meghatározott minimum létszám az első négy osztályban 21 fő 
lenne, amit egyetlen osztály sem ér el. A felső tagozat esetében a helyzet nem jobb, 
csupán a 8/a és 8/b osztály létszáma éri el a 29 főt. Az 5, 6, és 7. évfolyamon mind a 6 
osztályban a szükséges minimumot sem éri el az osztálylétszám. Nem kívánok 
konzekvenciát levonni az adatokból, a számok önmagukért beszélnek. 

 

A testületi ülést azzal kezdtük történtek-e egyáltalán intézkedések a város 
működésének hatékonyabbá tételére. Ebben vita alakult ki, a Polgármester úr azt 
mondta egyelőre nem fenyeget bennünket csoport vagy iskola összevonás. El kell 
gondolkodni azon, ezek a statisztikai adatok nem lesznek jobbak - csak rosszabbak – 
megengedik-e számunkra, hogy ne tegyünk semmit és várjuk a csodát vagy pedig 
elkezdünk egy komoly koncepciót kidolgozni arra vonatkozóan, amennyiben a 
statisztikai adatok ezt a mutatókat fogják számunkra prezentálni, akkor milyen 
intézkedési tervvel fogunk a problémának neki fogni. A 2002. évi választást követően 
több településen iskolákat vontak össze. Lehet ezt húzni, halasztani, lehet több 10 
millió forintot kifizetni és nem nyúlni ehhez a problémához, ez a probléma szembe jön 
velünk.  

 

Tisztelettel arra kérem a képviselő-testületet, hatalmazza fel az Oktatási bizottságot 
ennek a problémának a kezelésére, augusztus végén vagy szeptemberben egy hosszú 
távú megoldás, stratégiai tervet készítsen elő. 

 

Faludi Tamás polgármester mondja: 

 

Az itt ülő képviselők és a tisztelt pedagógus kollégáink is tisztában vannak ezzel, 
mivel nem volt olyan esztendő, hogy valamilyen szinten ne beszéltünk volna róla. Az 
előző önkormányzat idején volt egy komoly elszántság az összevonást illetően, még 
sem lépte akkor meg az önkormányzat.  

 

A Fogl képviselő által ismertetett osztálylétszámok valóban valós adatok. Addig míg 
az önkormányzat el tudja látni ezt a feladatot úgy, hogy csődhelyzet nem fenyegeti, 
addig szabad-e egy magas szintű oktatási rendszerhez hozzányúlni? Szabad-e a 24 fős 
osztálylétszámból 30 főset csinálni vagy esetleg 32-öt. Amennyiben összevonjuk a két 
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iskolát, abban az esetben is az osztálylétszámok emelkedni fognak. Nem azért 
mondom, hogy esetleg ez nem lehet a jövő.  

 

 

 

 

Évekkel ezelőtt ki lett mondva, amennyiben a gyermeklétszám nem fog emelkedni, az 
élet ezt meg fogja oldani. Én ezt siettetni nem szeretném. Ameddig bírja az 
önkormányzat, úgy gondolom a magas szintű oktatási rendszerhez a legutolsó 
pillanatban lehet hozzányúlni. Ez az én egyéni véleményem.  

 

Fogl András képviselő mondja: 

 

Úgy gondolom nincs vita köztünk, többféle nézetkülönbség által másként látjuk a 
helyzetet. Ön arról beszél, addig nem akar hozzányúlni az oktatási intézményekhez, 
amíg a csődhelyzet nem áll be. Én azt akarom megelőzni, hogy Kiskunmajsa város 
pontosan a nem kellőképpen hatékony intézményi finanszírozás miatt csődhelyzetbe 
kerüljön. Ha mi akkor kezdünk el foglalkozni vele, amikor csődhelyzet előtt áll a 
város, ez más intézményeinket is érinti. Azokat a döntéseket, amelyeket az előző 
önkormányzat és a jelenlegi is megpróbál takargatni, nem foglalkozni vele 
kellőképpen – ezt meg lehet tenni – ez azonban nem felelős képviselői magatartás. Én 
arról beszéltem menjünk a probléma elé, és amikor valóban döntési helyzetbe 
kerülünk, ne akkor kelljen kapkodni. Nem beszéltem semmiféle intézmény 
összevonásról, még csoportok összevonásáról sem. Nem értem a Polgármester úr 
vélekedését, hiszen a Széchenyi iskolában 1, 3 valamint az 5. osztály összevonását 
lehetne indítványozni, a törvény jelenlegi szabályozása szerint. Én stratégiáról, hosszú 
távú koncepcióról beszélek, ha ennek a városnak valóban fontos az itt élő gyermekek 
oktatása, képzése, akkor ezzel a problémával foglalkozni kell. A csődhelyzetet nem 
szeretném megvárni.  

 

Faludi Tamás polgármester elmondja: 

 

Valamit félreértett a képviselőtársam, én a csődhelyzetet nem szeretném megvárni. A 
stratégiánk készen van, hiszen mint mondtam az előző önkormányzat ezt már 
előkészítette, kidolgozta. Amennyiben a képviselőtársaim kérik, az Oktatási bizottság 
vegye elő, a stratégiát alakítsuk ki, ez ellen nincs kifogásom, egyelőre nem kell az 
ördögöt a falra festeni, míg nem muszáj.  

 

Udvardi Illés képviselő hozzáfűzi: 

 

Nem értek egyet a Polgármester úr megfogalmazásával. Minden évben beszélünk a 
takarékosságról, itt a 16-17 fős osztályok estében egyáltalán nem látom a takarékosság 
elvét érvényesíteni. Kényes feladatról van szó, az előző képviselő-testület sem hajtotta 
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végre és mi sem, mivel félünk tőle. Amikor 14-16 fővel osztályok működnek, ebben 
az esetben hol a takarékossági elv? 

 

Faludi Tamás polgármester mondja: 

 

Tisztelt Képviselőtársaim, tessék nekem konkrét előterjesztést tenni a megjelölt 
problémát hogyan lehet megoldani. Én elmondtam egy variációt – nem azért mert 
kellemetlen – ha már én is megoldhatatlannak látom a feladatot, akkor minden további 
nélkül megszavazom. Míg 30 fős osztályokat kellene létrehozni a 16 – 17 fősből, 
addig nem tudok partner lenni. 

 

 

 

 

Természetesen, ha a képviselő-testület többsége úgy gondolja előterjesztést kell 
készíteni, meg kell szavazni. Én nem tudom elfogadni az osztálylétszám növelését, 
akkor amikor más lehetőségek is vannak: át lehet adni a gimnáziumot és a szociális 
otthont működtetésre a megyének, máris több 10 millió forintot lehetne megspórolni 
ezáltal. Az önkormányzatnak 2007. évben lesz lehetősége az intézmények átadására a 
megyének, nem hiszem, hogy nekünk erről most vitatkoznunk kellene. 

 

Dósai Imre képviselő elmondja: 

 

Valóban fontos stratégiai kérdés az oktatás, nyílván elszólás a Polgármester úr 
részéről, hogy majd az élet megoldja, nem szabad arra várni, hogy kevesebb legyen a 
gyermek és kényszerhelyzetbe kerüljünk. Én is azon a véleményen vagyok, hogy az 
önkormányzat próbáljon a probléma elé menni. Nem bízom abban, hogy a 
Polgármester úr már július 15-ig a fejlesztési elképzeléseiben erre is ki fog térni.  

 

Faludi Tamás polgármester megjegyzi: 

 

A gazdasági fejlesztési program nem az iskolarendszerről szól. Természetesen ezt is a 
stratégiával együtt kidolgozzuk a kollégáimmal, a képviselőtársaimnak ettől 
függetlenül elmondtam az egyéni véleményemet. 

 

Fogl András képviselő mondja: 

 

Alapvetően a gondolkodásunkból fakadóan vannak nézetkülönbségeink. Polgármester 
úr konkrét intézkedésekről beszélt, én olyan stratégiáról, amit lehet, hogy a következő 
önkormányzatnak kell végrehajtani, de nekünk elő kell készíteni. Én nem voltam az 
előző képviselő-testületnek a tagja, nem tudom azaz anyag, ami elkészült a mai 
elvárásoknak megfelel-e? Ha igen, akkor csak le kell porolni, ha nem abban az esetben 
fel kell építeni egy teljesen újat.  
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Kertész Farkas Zsuzsanna bizottsági elnök ismerteti: 

 

Abban az esetben, ha a beiratkozottak létszáma meghaladja a 25 főt az alsó 
tagozatban, akkor kötelező jelleggel két osztályt kell indítani. 

 

Faludi Tamás polgármester a következőket mondja: 

 

Kérem a képviselőket, aki a határozati javaslattal egyetért, és annak azon 
kiegészítésével, hogy az Oktatási, Művelődési, Ifjúsági, Sport és Kisebbségi Bizottság 
a koncepciót, stratégiát szeptember hónapra készítse el, kézfeltartással szavazzon. 

 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az óvodai csoport, iskolai 
osztályok, kollégiumba szervezhető csoportok számának meghatározásáról szóló 
előterjesztést a kiegészítéssel együtt 11 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül, 5 tartózkodás 
mellett – elfogadja, és meghozza az alábbi határozatát. 

 

 

 

162/2005. sz. határozat 

Óvodai csoport, iskolai osztályok, kollégiumba 

szervezhető csoportok számának meghatározása 

 

H a t á r o z a t 

 
1./ Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2005/2006-os 

nevelési – tanítási évben az általa fenntartott intézményekben az alábbiak 
szerint határozza meg az indítható óvodai csoportok, iskolai osztályok, 
kollégiumi csoportok számát: 

 
- Napsugár Óvoda 
14 óvodai csoport, 10 napközis csoport, 
- Arany János Általános Iskola 
26 tanulócsoport, 6 napközis csoport, 
- Széchenyi István Általános Iskola 
16 tanulócsoport, 4 napközis csoport, 

- Dózsa György Gimnázium, Idegenforgalmi Szakközépiskola és Kollégium 
12 gimnáziumi és szakközépiskolai osztály, 4 kollégiumi csoport, 1 esti tagozatos 

osztály és egy 13. évfolyam. 
 

Felelős: Faludi Tamás polgármester, értesítésre 
Határid ő: 2005. június 30. 
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2./ Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megbízza az 
Oktatási, Művelődési, Ifjúsági, Sport és Kisebbségi Bizottságot, hogy készítsen 
elő egy hosszú távú fejlesztési tervet az alapfokú közoktatási intézmények 
működtetésére vonatkozóan. 

 

Felelős : Kertész Farkas Zsuzsanna Oktatási, Művelődési, Ifjúsági, Sport és 
Kisebbségi Bizottság elnöke 

Határid ő: 2005. szeptember 30. 

 

7./ N a p i r e n d 

Egészségügyi, Szociális Bizottság előterjesztései 

Előadó: Udvardi Illés bizottsági elnök 

 

/Írásos előterjesztés mellékelve. / 

 

a) Városi Bölcsőde kérelme 

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 

 

Serbán György bizottsági elnök ismerteti: 

 
Költségvetési bizottság a szakbizottság határozati javaslatának megfelelően támogatja a 

Bölcsőde részére 130.000.-Ft pótelőirányzat biztosítását a benyújtandó „Bölcsi-Net” 
pályázat önerejére és pályázat készítési hozzájárulásra. 

 

 

/ Három képviselő kiment. / 

 

Mivel több kérdés, hozzászólás nincs Faludi Tamás polgármester szavazásra 
bocsátja a határozati javaslatot. 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Városi Bölcsőde kérelméről 
szóló előterjesztést 13 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül –elfogadja, és 
meghozza az alábbi határozatát. 

 
163/2005. sz. határozat 
Városi Bölcsőde kérelme 
 

H a t á r o z a t 
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Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 130.000,-Ft 
pótelőirányzatot biztosít költségvetésében – működési célú hitel terhére - a 
Városi Bölcsőde részére a Nemzeti Család- és Szociálpolitikai Intézeten 
keresztül benyújtandó „Bölcsi-Net” pályázathoz. 
 
Felelős: Faludi Tamás polgármester, értesítésre 
Határid ő: 2005. június 10. 

 

b) Lada-Niva gépkocsi átadása a ,,Barátság” Egyesített Szociális Intézmény részére 

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 

 

Mivel több kérdés, hozzászólás nincs Faludi Tamás polgármester szavazásra 
bocsátja a határozati javaslatot. 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Lada-Niva gépkocsi átadása a 
,,Barátság” Egyesített Szociális Intézmény részére szóló előterjesztést 13 igen szavazattal – 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül –elfogadja, és meghozza az alábbi határozatát. 

 
164/2005. sz. határozat 
Lada-Niva gépkocsi átadása a ,,Barátság” 

E g y e s í t e t t  S z o c i á l i s  I n t é z m é n y  r é s z é r e 
 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete rendelkezik arról, hogy a 
Lada Niva gépkocsi – volt ügyeleti gépjármű - kerüljön át a Városgazdálkodási 
Intézménytől a „Barátság” Egyesített Szociális Intézmény tulajdonába, a 
tanyagondnoki feladatok ellátása céljából. 
 
Felelős: Faludi Tamás polgármester, értesítésre 
Határid ő: 2005. június 10. 

 

 

 

 

c) Központi orvosi ügyelettel kapcsolatos kérelem 

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 

 

Dr. Tárai Éva képviselő  a következőket mondja: 
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Megfontolásra intenék minden képviselőtársamat, az ügyelet összevonása ellen nincs  
kifogásom. Egyetlen egy problémát látok, amely már az előző önkormányzatunk 
idejében is jelentkezett, amikor Csólyospálos és Kömpöc is Kiskunmajsához tartozott, 
gondot okozott, hogy egyetlen orvos vette le az ügyeletet. Szeretném, ha a bizottság 
foglalkozna azzal a kérdéssel, hogy az ügyeletbe két orvos kerüljön beállításra, az 
egyik szubolós orvos személyében, akinek nem kell bent tartózkodnia az ügyeleten, 
csak elérhetőnek kell lennie. Javasolom, hogy az előterjesztés ilyen formában ne 
kerüljön elfogadásra, a szakbizottság tárgyalja újra mivel járna egy szubolós orvos 
ügyeleti díja. 

 

Faludi Tamás polgármester válaszolja: 

 

A határozati javaslatot a képviselő-testületnek el kell fogadnia, mivel július 1-től 
Csólyospálos nem tudja vállalni az ügyeletet. Orvosgyűlésen mindenki elfogadta a 
javaslatot az együttműködésre vonatkozóan. Sajnos az a veszély fennáll, amit a 
képviselő asszony mondott. Azért is szükséges a határozati javaslat elfogadása, hogy a 
Városgazdálkodási Intézmény vezetője a szükséges engedélyeket meg tudja kérni.  Az 
elhangzott javaslat kerüljön vissza a bizottság elé, készüljön egy számítás ennek 
anyagi vonzatáról, az érintett orvosok véleménye legyen kikérve, a következő testületi 
ülésre.  

 

/Egy képviselő visszajött. / 

 

Udvardi Illés képviselő ismerteti: 

 

Az orvosgyűlés összehívásra került, a javaslattal mindenki egyetértett és támogatták. 
Kérem a képviselőtársaimat, szavazzák meg a határozati javaslatot. 

 

Dr. Tárai Éva képviselő mondja: 

 

A módosító javaslatom a következő, a határozati javaslatot szavazza meg a képviselő-
testület, azzal a feltétellel, hogy a szubolós ügyeletet biztosítását vizsgálja meg a 
szakbizottság, a június végi ülésen kerüljön a testülete elé, pontos számokkal, milyen 
költségvonzattal jár. 

 

Fogl András képviselő elmondja: 

 

Remélhetőleg a központi orvosi ügyelettel kapcsolatos határozati javaslat összhangban 
áll a Belügyminisztériumtól elnyert többcélú kistérségi társulás által igényelt 
támogatással – melynek összege 33,5 millió forint – ebből 5,5 millió forint került 
biztosításra az új központi orvosi gépkocsi beszerzésére, ami egyébként már üzembe 
van helyezve.  
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A Belügyminisztériummal kötött szerződésben azt vállaltuk, hogy januártól ez a közös 
ügyelet Csólyospálos és Kiskunmajsa között működni fog.  

 

Faludi Tamás polgármester a következőket mondja: 

 

Kérem a képviselőket, aki a határozati javaslattal egyetért, azzal a kiegészítéssel, hogy 
a június végi testületi ülésre kerüljön kidolgozásra a szubolós orvosi ügyelet szervezeti 
és költségvonzata, kézfeltartással szavazzon. 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az központi orvosi ügyelettel 
kapcsolatos kérelmet a kiegészítéssel együtt 14 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül – elfogadja, és meghozza az alábbi határozatát. 

 
165/2005. sz. határozat 
Központi orvosi ügyelettel kapcsolatos 
kérelem 
 

H a t á r o z a t 
 

1./ Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a háziorvosok javaslata 
alapján 2005. július 01 napjától Csólyospálos településsel közösen látja el a 
háziorvosi ügyeletet mind hétvégén, mind hétközben és ünnepnapokon.  
Fenti időponttól a 1995. december 19-én orvosi ügyeleti ellátásra vonatkozó 
együttműködési megállapodás hatályát veszti. Ennek megfelelően az ügyeleti 
ellátás finanszírozását a Városgazdálkodási Intézmény kapja meg, mindkét 
település vonatkozásában. 
Egyben felhatalmazza a Polgármestert, hogy az előterjesztés mellékletét képező 
ügyeletre vonatkozó háziorvosi szerződéseket aláírja. 
 
Felelős: Faludi Tamás polgármester, értesítésre 
Határid ő: 2005. június 10. 
 

2./ Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megbízza az 
Egészségügy, Szociális Bizottságot, hogy vizsgálja meg a központi orvosi 
ügyeletben szuboló orvos alkalmazásának lehetőségét. 

 

Felelős : Udvardi Illés Egészségügyi Szociális Bizottság elnöke 

Határid ő: 2005. június 29. 

 

 

8./ N a p i r e n d 

Polgármester előterjesztései 

Előadó: Faludi Tamás polgármester 
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/Írásos előterjesztés mellékelve. / 

 

a) Majsa Napok rendezvény programja 

 

 

 

Faludi Tamás polgármester a következőket mondja el: 

 

A képviselőtársaim előtt van egy módosított Majsa Napokra vonatkozó program. A 
benyújtott pályázatunk nem került befogadásra, mivel a Művelődési Központ nem 
pályázhatott volna. Az új helyzetre való tekintettel kérem a képviselőtársaimat, hogy a 
Majsa napi rendezvénysorozatra 2 millió forint biztosítását elfogadni szíveskedjenek. 

 

Serbán György bizottsági elnök ismerteti: 

 
A Majsa napi műsor megszervezésére a Költségvetési bizottság 2.000.000.-Ft 
előirányzat biztosítását javasolja keretjelleggel. Programok megszervezésével, a 
rendezvénysorozat lebonyolításával a Művelődési Központot bízza meg. 

 

Fogl András képviselő megjegyzi: 

 

A Költségvetési bizottság ülésén több képviselő is a Majsa Napok költségével 
kapcsolatosan észrevételt tett. Bizonyos költségtényezőket mindenképpen kritika alá 
szeretnék vonni. Nem tudom elhinni, hogy egy ilyen rendezvény marketing költsége 
majdnem 180-200.000,- Ft-ba kerül. Arról nem beszélve, hogy 5000 darab szórólapot 
és prospektust minek kell gyártatni. Soknak tartom a csoportos étkeztetés költségét, 
mely 900.000,- Ft + Áfa-ra van tervezve. Nem értem, hogy a főzőverseny járulékai 
miért itt szerepelnek, amikor a program tartalmazza, a Fókusz Takarékszövetkezet 
főzőversenyéről van szó. Magasnak tartom a rendezvény szervezése kapcsán 
felmerülő üzemanyag, tisztítószer és telefonköltséget. 

 

Az intézmény igazgatója áprilisban kapta meg az információt, hogy a pályázat nem 
nyert. Erről szóló tájékoztatás májusban került a Költségvetési bizottság elé. Az 
Oktatási bizottság – mint szakbizottság – nem ismerhette meg ezt az alternatív 
programot. Én egy komolyabb hozzáállást várok az intézmény vezetőjétől. 

 

/Két képviselő kiment. / 

 

Serbán György képviselő elmondja: 
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A kritikákat a költségvetés összeállítója biztosan meg fogja köszönni. Mivel nem 
rendelkezünk konkrét számadatokkal, ezért került javaslatra a 2 millió forint 
keretjelleggel. 

 

Terbe Zoltán képviselő mondja: 

 

A testvérvárosi delegációk elszállásolását, étkeztetését nem látom a költségvetésben, 
kérdezem ez milyen nagyságrendű összeg? 

 

Faludi Tamás polgármester a következőket mondja: 

 

Ez mindig egy teljesen külön költség, nem a művelődési központ költségei között 
található, ennek összegét jelen pillanatban nem tudom megmondani, a következő 
ülésre ki fogom számítani. Most jelenleg nem ismerem, hogy a testvérvárosokból hány 
fő fog érkezni. 

Mivel több kérdés, hozzászólás nincs, a határozati javaslatot - a 2 millió forint 
keretösszeg biztosításáról – fel teszem szavazásra. Kérem a képviselőket, aki ezzel 
egyetért, kézfeltartással szavazzon. 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Majsa Napok rendezvény 
programjáról szóló előterjesztést 10 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül, 2 tartózkodás 
mellett – elfogadja, és meghozza az alábbi határozatát. 

 

166/2005. sz. határozat 

Majsa Napok rendezvény programja 

H a t á r o z a t 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Majsa Napok 
rendezvény programjához keretjelleggel 2 millió forintot biztosít. Megbízza a 
Művelődési Központot a programok megszervezésével, a rendezvénysorozat 
lebonyolításával, az előterjesztés mellékletében lévő program-tervezet szerint. 

 

Felelős : Faludi Tamás polgármester 

Fehérné Dunai Kovács Erika Művelődési Központ igazgatója 

Határid ő: 2005. június 25. az érintett kiértesítésére 

 

/Egy képviselő kiment. / 

 

b) Bács-Kiskun Megyei Szociális Közalapítvány kérelme 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 
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Serbán György bizottsági elnök ismerteti: 

 

A fenti alapítvány anyagi támogatást kért az önkormányzattól a szociálisan rászorultak 
támogatására, mivel az elmúlt években csak a megyei közgyűlés és néhány 
magánszemély ajánlotta fel segítségét, s jelenleg a tőke kamatai egyre kevesebb 
rászoruló segítését teszik lehetővé. A Költségvetési bizottság 100.000.- Ft anyagi 
támogatást javasol az alapítvány részére. 

 

Mivel az előterjesztéshez több kérdés, hozzászólás nincs Faludi Tamás polgármester 
szavazásra bocsátja. 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Bács-Kiskun Megyei Szociális 
Közalapítvány kérelméről szóló előterjesztést 10 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül, 1 
tartózkodás mellett – elfogadja, és meghozza az alábbi határozatát. 

 

167/2005. sz. határozat 

Bács-Kiskun Megyei Szociális  

Közalapítvány kérelme 

H a t á r o z a t 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 100.000,-Ft összegű 
anyagi támogatást nyújt - a működési hitel terhére - a Bács-Kiskun Megyei 
Szociális Közalapítvány részére. 

 

Felelős: Faludi Tamás polgármester, értesítésre 

Határid ő: 2005. június 30. 

 

 

c) Osztályvezetői álláshely bérigénye 

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 

 

Serbán György bizottsági elnök ismerteti: 

 

A hivatal eddig betöltetlen osztályvezetői állása előre láthatóan július 1-jétől betöltésre 
kerül. Ennek bérkülönbözeti igénye a tárgyévre vonatkozóan járulékkal együtt 
356.400.-Ft. A Költségvetési bizottság támogatja a szükséges fedezet biztosítását. 

 

Mivel az előterjesztéssel kapcsolatosan több kérdés, hozzászólás nincs Faludi Tamás 
polgármester szavazásra bocsátja, mely beépítésre kerül a költségvetési rendeletbe. 
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/11 igen szavazat /  

 

d) Bács-Kiskun Megyei Szociálpolitikai Kerekasztalba képviselő delegálására 
javaslattétel 

 

Faludi Tamás polgármester a következőket mondja: 

 

Javasolom, hogy képviselő-testületünk Mózer Gyula alpolgármester urat delegálja 
ezen szervezetbe. 

 

Mivel kérdés, hozzászólás nincs, kérem a képviselőket, aki egyetért a az határozati 
javaslattal, és annak kiegészítésével, kézfeltartással szavazzon. 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Bács-Kiskun Megyei 
Szociálpolitikai Kerekasztalba képviselő delegálásáról szóló javaslatot 10 igen szavazattal 
– ellenszavazat nélkül, 1 tartózkodás mellett – elfogadja, és meghozza az alábbi 
határozatát. 

 

168/2005. sz. határozat 

Bács-Kiskun Megyei Szociálpolitikai Kerekasztalba  

képviselő delegálására javaslattétel 

 

H a t á r o z a t 

 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Mózer Gyula 
alpolgármestert delegálja képviselőként a Bács-Kiskun Megyei Szociálpolitikai 
Kerekasztalba. 
 
Felelős: Faludi Tamás polgármester, értesítésre 
Határid ő: 2005. június 15. 

 

 

 

 

 

 

e) Beszámoló az önkormányzat gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak 2004. 
évi ellátásáról 

 

Faludi Tamás polgármester a következőket mondja: 
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Köszönöm Deményiné Gyöngyösi Judit és Kolléganőjének az anyag elkészítését, 
legfőképpen azt a munkát, amit ők az elmúlt időszakban végeztek. Az ellenőrzés során 
felhívták a figyelmet arra, hogy létszámhiánnyal küszködik a gyámhivatal, ezért 
szeretném külön kiemelni, ilyen létszám mellett, ilyen magas szinten meg tudják oldani 
ezt a feladatot. A magam részéről csak köszönettel tartozom a kolléganőknek.  

 

Fogl András képviselő elmondja: 

 

A Farkas Mihály képviselőtársam már több hónappal ezelőtt kérte Csávolszki jegyző 
úrtól a Kiskunfélegyházi Családsegítő Módszertani Központ által végzett Kiskunmajsa 
Gyermekjóléti Szolgálat ellenőrzéséről készült jegyzőkönyvet. Erre ígéretet is kapott, de 
a képviselőtársam információja szerint ezt a mai napig nem kapta meg. Én szívesen 
elolvastam volna a módszertani központ által készített jelentést, hogy teljes körű 
tájékoztatást kaphassak korrekt szakmai anyagról. Ez is egy fajta tükörképe ennek a 
szolgáltatásnak, ha egy kívülről jövő más szakmai szervezet végzi ezt a tevékenységet.  

 

Faludi Tamás polgármester válaszolja: 

 

Képviselőtársam a holnapi nap folyamán megkapja az ellenőrzésről szóló 
jegyzőkönyvet. 

 

Mivel több kérdés, hozzászólás nincs szavazásra bocsátom a határozati javaslatot. 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat gyermekjóléti 
és gyermekvédelmi feladatainak 2004. évi ellátásáról szóló beszámolót 9 igen szavazattal – 
ellenszavazat nélkül, 2 tartózkodás mellett – elfogadja, és meghozza az alábbi határozatát. 

 

169/2005. sz. határozat 

Beszámoló az önkormányzat gyermekjóléti  

és gyermekvédelmi feladatainak 2004. évi  

ellátásáról 

 

H a t á r o z a t 

 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a gyermekjóléti és 
gyermekvédelmi feladatok 2004. évi ellátásáról szóló beszámolót tudomásul 
veszi. 

 

Határid ő: 2005. június 15. 
Felelős: Faludi Tamás polgármester  

 



61 

 

 

 

 

9./ N a p i r e n d 

Alpolgármester előterjesztései 

Előadó: Mózer Gyula alpolgármester 

 

/Írásos előterjesztés mellékelve. / 

 

a) ,,Tegyünk helyben gyermekeink egészségi színvonaláért” program  

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 

 

Serbán György bizottsági elnök ismerteti: 

 

A Tegyünk Egészségünk Színvonaláért Alapítvány pályázatot hirdet a gyermekek 
egészségének védelme és fejlesztése érdekében. A Költségvetési bizottság támogatja a 
pályázat benyújtását, és a szükséges 20% önerő biztosítását 500.000.- Ft összegben. 

 

Mivel az előterjesztéshez több kérdés, hozzászólás nincs Faludi Tamás polgármester 
szavazásra bocsátja. 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete ,,Tegyünk helyben gyermekeink 
egészségi színvonaláért” programról szóló előterjesztést 11 igen szavazattal – ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül –elfogadja, és meghozza az alábbi határozatát. 

 

170/2005. sz. határozat 

,,Tegyünk helyben gyermekeink egészségi színvonaláért”  

program 

 

H a t á r o z a t 

 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a „Tegyünk helyben 

gyermekeink egészségi színvonaláért” program megvalósításához 500.000,-Ft 
önerőt biztosít a működési hitel terhére. 
 
Felelős: Mózer Gyula alpolgármester 
Határid ő: 2005. június 30. 
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b) Tájékoztató tanyafelmérési programról 

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 

 

/Egy képviselő visszajött. / 

 

Mivel az előterjesztéssel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nincs Faludi Tamás 
polgármester szavazásra bocsátja. 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a tanyafelmérési programról 
szóló tájékoztatót 10 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül, 2 tartózkodás mellett – 
elfogadja. 

 

 

10./ N a p i r e n d 

Tűzvédelmi, munkavédelmi feladatok ellátása az önkormányzati intézményekben 

Előadó: Dr. Dörmő Róbert aljegyző 

 

/Írásos előterjesztés mellékelve. / 

 

Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 

 

Serbán György bizottsági elnök ismerteti: 

 
A Költségvetési bizottság támogatja a tűzvédelmi, munkavédelmi feladatokkal 
kapcsolatban megkötött megbízási szerződés 5.000.-Ft/hó+ÁFA összeggel történő 
módosítását tárgyév július 1-jétől. Ennek megfelelően javasoljuk a költségvetési rendelet 
módosítását 37.500.-Ft-tal. 

 

Mivel az előterjesztéshez több kérdés, hozzászólás nincs Faludi Tamás polgármester 
szavazásra bocsátja. 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a tűzvédelmi, munkavédelmi 
feladatok ellátása az önkormányzati intézményekben szóló előterjesztést 12 igen 
szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadja, és meghozza az alábbi 
határozatát. 

 

171/2005. sz. határozat 

Tűzvédelmi, munkavédelmi feladatok  

ellátása az önkormányzati intézményekben 
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H a t á r o z a t 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megbízza Tóth 
István munkavédelmi vállalkozót (székhelye: Kiskunmajsa, Jókai u. 10.) 
folyamatos munkavédelmi- és tűzvédelmi feladatok elvégzésével, az 
önkormányzat fenntartásában lévő intézményekben, havi 35.000,- Ft + Áfa díj 
ellenében, 2005 július 1-től – 2007. június 30-ig terjedő időszakra. 

 

Felhatalmazza a Polgármestert a szükséges megállapodás aláírására. 

 

Felelős : Faludi Tamás polgármester 

Határid ő: 2005. június 30. a szerződés megkötésére 

 

11./ N a p i r e n d 

Költségvetési Bizottság előterjesztései 

Előadó: Serbán György bizottsági elnök 

 

/Írásos előterjesztés mellékelve. / 

 

Faludi Tamás polgármester elmondja, hogy az előterjesztés 1 – 7-es pontjáig az előző 
napirendi pontok keretében megtárgyalásra kerültek. 

 

 

Szakbizottságok által nem tárgyalt kérelmek 

 

a) Ipari park egy részének kiméretése, művelés alóli kivonása 

 

Serbán György bizottsági elnök ismerteti: 

 
Önkormányzatának a legutóbbi ülésén döntött az ipari park egy részének 
kiméretéséről és művelés alóli kivonásáról. Ennek költségeire 2.000.000.- Ft 
keretösszeg jóváhagyását javasolta az Építési Osztály. Az adásvételi-szerződések 
megkötésekor a vállalkozók fenti összeget megtérítik. Bizottságunk javasolja a 
keretösszeg biztosítását. 

 

Mivel az előterjesztéssel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nincs Faludi Tamás 
polgármester szavazásra bocsátja, mely beépítésre kerül a költségvetési rendeletbe. 

 

/12 igen szavazat / 
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b) Képernyő előtti munkahelyek egészségügyi követelményei 

 

Serbán György bizottsági elnök elmondja: 

 
A képernyő előtti munkavégzés egészségügyi és biztonsági követelményeit rendelet 
szabályozza. 2004. II. félévében történt meg 4 fő dolgozó szemészeti vizsgálata a 
hivatalnál bekövetkezett személyi változások, illetve számítógépes munkahelyek 
kialakítása miatt. Mindezek alapján a szemészeti vizsgálatokra és a védőszemüvegek 
biztosítására 84.000.-Ft pótelőirányzat biztosítását javasolja bizottságunk. 

 

Mivel az előterjesztéssel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nincs Faludi Tamás 
polgármester szavazásra bocsátja, mely beépítésre kerül a költségvetési rendeletbe. 

 

/12 igen szavazat / 

 

c) ÁSZ ellenőrzéshez kapcsolódó visszafizetési kötelezettség 

 

Serbán György bizottsági elnök mondja: 

 
Az Állami Számvevőszék 2004. évre vonatkozóan ellenőrzést tartott a normatív 
kötött felhasználású támogatások, valamint központosított előirányzatok körében. A 
vizsgálat során az önkormányzatnak kamattal együtt 169.200.- Ft-os visszafizetési 
kötelezettsége keletkezett az állami költségvetés részére. Költségvetési bizottság 
javasolja a fedezet biztosítását. 

 

Dósai Imre képviselő mondja: 

 

Azt is jelenti az ÁSZ ellenőrzés ezzel lezárult, a szennyvízzel kapcsolatos lakossági 
előzetes Áfa visszaigénylés szabályosnak minősült? 

 

 

 

 

Faludi Tamás polgármester elmondja: 

 

Ez azt jelenti, hogy a jelentés két felé van véve, az elhangzottakon kívül ez az összes 
probléma. Azon kívül amiről a Jegyző úr tájékoztatást adott a képviselőtársaimnak, 
levelet írtunk azt ÁSZ-nak, az állásfoglalás után kerül ez a része a képviselő-testület 
elé.  
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Mivel több kérdés, hozzászólás nincs szavazásra bocsátom az előterjesztést, mely 
beépítésre kerül a költségvetési rendeletbe. 

 

/12 igen szavazat / 

 

d) Városgazdálkodási Intézmény kérelme 

 

Serbán György bizottsági elnök mondja: 

 
A minimálbér január 1-i változása miatt az intézménynek 580.800.-Ft-os kiadási 
többlete jelentkezett. Ebből a Munkaügyi Központ 406.600.-Ft-ot fedez le. A 
hiányzó 174.200.-Ft önkormányzati támogatás megadását a Költségvetési bizottság 
javasolja az intézmény részére. 

 

Mivel az előterjesztéssel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nincs Faludi Tamás 
polgármester szavazásra bocsátja, mely beépítésre kerül a költségvetési rendeletbe. 

 

/12 igen szavazat / 

 

e) Napsugár Óvoda kérelme 

 

Serbán György bizottsági elnök  elmondja: 

 
Az óvoda szülői munkaközössége 450.000.-Ft báli bevételt fizetett be az intézmény 
számlájára. A Költségvetési bizottság az érvényben lévő önkormányzati határozatra 
tekintettel, javasolja a befizetéssel azonos összegű támogatás megadását. 

 

Mivel az előterjesztéssel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nincs Faludi Tamás 
polgármester szavazásra bocsátja, mely beépítésre kerül a költségvetési rendeletbe. 

 

/12 igen szavazat / 

 

 

12./ N a p i r e n d 

…./2005. (….) rendelet-tervezet az Önkormányzat 2005. évi költségvetését 
megállapító 1/2005. (II.24.) rendelet módosítása 

Előadó: Faludi Tamás polgármester  

 

/Írásos előterjesztés mellékelve. / 
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Faludi Tamás polgármester a következőket mondja el: 

 

A képviselő-testület 135/2005. számú határozatában döntött arról, hogy Pongrátz Gergely 
temetési valamint a protokolláris költségekre fedezetet biztosít, az idő rövidsége miatt ez 
most kerül beépítésre a költségvetési rendeletünkbe. 

A mai testületi ülésen elhangzott döntések a rendeletben átvezetésre kerülnek. 

 

Mivel az előterjesztéssel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nincs szavazásra bocsátom a 
rendelet-tervezetet. 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Önkormányzat 2005. évi 
költségvetését megállapító 1/2005. (II.24.) rendelet-tervezet módosításáról szóló előterjesztést 
10 igen szavazattal – ellenszavazat és 2 tartózkodás mellett – elfogadja, és megalkotja az 
alábbi rendeletét. 

 

 

KISKUNMAJSA VÁROS ÖNKORMÁNYZATÁNAK 

15/2005. (VI.22.) rendelete 
 

az Önkormányzat 2005. évi költségvetését megállapító 
1/2005. (III. 18 ) Ktr. módosításáról 

 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete - a helyi önkormányzatokról 
szóló 1990. évi LXV. tv. 16. §-a valamint az államháztartásról szóló 1992. évi XXXVIII. tv. 
74. § (1) bekezdése, valamint a 217/1998.(XII. 30.) Korm. számú rendelet 53. §. (1) 
bekezdése alapján - a 1/2005. (III. 18.) Ktr. (továbbiakban: R) módosítására az alábbi 
rendeletet alkotja. 
 

1. §.  
 
A R. 2. §. (2) bekezdése helyébe az alábbi rendelkezés lép: 
 
(2) A Képviselő-testület a Polgármesteri Hivatal, az Intézmények és a Kisebbségi 
Önkormányzat együttes 2005. évi költségvetésének 
 
bevételi és kiadási 
fő összegét 2.228.552,5 ezer Ft-ban 
 
ezen belül: 
 
- a személyi jellegű kiadást 880.434,5 ezer Ft-ban, 
- a munkáltatót terhelő járulékot                                                           293.047,4 ezer Ft-ban, 
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- a dologi jellegű kiadásokat 511.060,0 ezer Ft-ban, 
- az ellátottak pénzbeli juttatását 582,0 ezer Ft-ban, 
- a speciális célú támogatást 234.017,6 ezer Ft-ban, 
- a pénzeszköz átadásokat 15.034,6 ezer Ft-ban, 
- felhalmozási kiadásokat 153.745,4 ezer Ft-ban, 
  = ebből felújítási kiadásokat                                                                38.263,0 ezer Ft-ban, 
- a céltartalékot 140.631,0 ezer Ft-ban, 
 
állapítja meg. 
 
Az Önkormányzat az  éves engedélyezett létszámkeretet 454,2 főben határozza meg. 
 

2. §. 
 

A R. 2§. (4 ) bekezdés 2/a, 2/b számú melléklete helyébe e rendelet 2/a, 2/b táblázata lép. 
 

3. §. 
 

A R. 2§. ( 5 ) bekezdés 3. számú melléklete helyébe e rendelet 3. számú táblázata lép. 
 

4. §. 
 

A R. 2.§. ( 6 ) bekezdés 4. számú melléklete helyébe e rendelet 4. számú táblázata lép. 
 

5. §. 
 
A R. 2.§. ( 8 ) bekezdés 5.számú melléklete helyébe e rendelet 5.számú táblázata lép. 
 

6. §. 
 
A R. 2.§. ( 9 ) bekezdés 6.számú melléklete helyébe e rendelet 6. számú táblázata lép. 
 

7. §. 
 

A R. 2.§. ( 10 ) bekezdés 7.számú melléklete helyébe e rendelet  7.számú táblázata lép. 
 

8. §. 
 

Ezen rendelet a kihirdetés napján lép hatályba. 

 

/Egy képviselő kiment. / 

 

13./ N a p i r e n d 

E g y e b e k 

 

Fogl András képviselő elmondja: 
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Dósai képviselőtársam a zöldfelületekkel kapcsolatosan tett fel kérdéseket. A legutóbbi 
bizottsági ülésre bekértem az erről szóló rendeletet és a Városgazdálkodási Intézménytől 
egy kimutatást. Ezt át tudom adni, mely tartalmazza a virágágyások helyét, 
gyepterületeket stb, amennyire én ezt át tudtam nézni, ez sem volt teljes körű. Kérem az 
egyéni képviselőket, a rendelettel kapcsolatosan bármilyen észrevételük van, azt tegyék 
meg, hogy érdemben tudjunk foglalkozni az üggyel.  

 

 

 

 

Lakossági észrevétel jutott el hozzám, amit úgy gondolok nem egyedi. A város 
településszerkezete miatt vannak olyan utcák, amelyek szinte teljes egészében 
útfelületből állnak és nagyon kicsi az a közterület, ami zöldfelület. Van néhány olyan 
útszakasz ahol nagyon széles az utca, széles a járda és nagy a zöldfelület. Konkrétan a 
Széchenyi utcában egy 74 éves idős választópolgár lakik – akinek az egészségi állapota 
megromlott – többször felszólításra került, hogy a lakóépülete előtt többmint 200 m2 
zöldterületet kaszája vagy fűnyíróval vágja le. Megjegyzések voltak a Városgazdálkodási 
Intézmény dolgozói részéről, de én nem kívánom itt megismételni. Segítséget kért az idős 
beteg ember, és én nem tudok rajta segíteni. Az intézmény vezetője azt a tájékoztatást 
adta, amennyiben egy főállású munkatárs rendelkezésre állna - amennyiben a 
képviselőtársaim visszajelzéseit figyelembe veszem, ez egy jogos lakossági igény is lehet 
– ezek az idős emberek igényelnék a szolgáltatást, jelképes összegért. Erre most jelen 
pillanatban nincs lehetőség. Azt gondolom ez nem szociális kérdés, hanem emberi, hogy 
ezzel foglalkozzunk. Én személy szerint nem tudom a megoldást. A közterület-felügyelők 
részéről is kérnék egy más jellegű hozzáállást.  

 

A másik lakossági észrevétel a lomtalanítással kapcsolatos – bár nem az én körzetemben 
– ahol nem voltak csillék kihelyezve, csak tábla volt kitéve, oda kellett hordani a 
tárgyakat, eszközöket, azt követően nem történt meg kellő módon a terület feltakarítása. 

Az érintett szerette volna a füvet lenyírni a közterületen, aminek az lett az eredménye, 
hogy a fűnyírója elromlott. Az önkormányzat kötelezettsége a szemét eltakarítása. 

 

Polgármester úrhoz szeretnék kérdést intézni, a testületi ülésen észrevétel történt a 
mentőtiszt tartózkodásával kapcsolatban. Ez ügyben szeretnék tájékoztatást kérni, hogy 
történt-e érdemi előrelépés. A múzeum terveivel kapcsolatosan hol tartunk? Elfogadható-
e azaz információm, hogy húzódik az építkezés, beruházásnál újabb módosítások vannak. 
A testület végérvényesen állást foglalna, ez a terv számára elfogadható és konszenzus 
alakulna ki, végre kezdődjön el a beruházás.  

 

Faludi Tamás polgármester válaszában elmondja: 

 

A mentővel kapcsolatban: levelet írtam Simon Mariann főorvos asszonynak, a mai napig 
nem kaptam rá választ írásban. Telefonon történt beszélgetésünk során elnézést kért, 
mivel szabadságon volt, hamarosan pótolni fogja. A válaszlevélről tájékoztatni fogom 
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képviselőtársaimat, és a Tisztelt Városlakókat. Mindent elkövetünk azért, hogy legalább 
mentőtiszt legyen Kiskunmajsán. 

 

A múzeum tervekkel kapcsolatosan valóban ez az utolsó változat, a képviselő-testület 
kérése és szándéka szerint le van egyeztetve a helyi és a megyei múzeummal. Ez tűnik 
véglegesnek, erről nekünk dönteni nem kell, de egy tudomásulvételt kérek a képviselő-
testület részéről. 

 

Dósai Imre képviselő megjegyzi: 

 

A tervrajzon lehet látni a kerítést, a nyílászárok is meghatározásra kerültek. A színes kép 
jobb képet mutat a leendő múzeumról, a belső udvar is elfogadhatóbb. Úgy gondolom 
eddig sem az önkormányzat lassította a folyamatot a SPAR tervei előtt. 

 

 

 

 

Faludi Tamás polgármester hozzáfűzi: 

 

Az udvari részt csak füvesíteni tudják, másra nincs fedezet.  

Kérem a képviselőket, aki a múzeumi tervet ajánlani tudja megépítésre, kézfeltartással 
szavazzon. 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az építendő múzeum tervrajzát 11 
igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadja, és meghozza az alábbi 
határozatát. 

 

172/2005. sz. határozat 

Múzeum terveinek bemutatása 

 

H a t á r o z a t 

 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megismerte az 
építendő múzeum tervét. Melyben beépítésre kerültek az önkormányzat és a 
múzeumi vezetés elképzelései, így javasolja ennek megvalósítását. 

 

Felelős : Faludi Tamás polgármester 

Határid ő: 2005. június 30. a kiértesítésre 

 

Fogl András képviselő javasolja: 
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Az általunk elfogadott tervről a színes fotók jelenjen meg az Új Kun-Majsa újságban, 
hogy a város lakossága is megismerhesse. 

 

Kiss Károly képviselő mondja: 

 

Két ügyben szeretnék segítséget kérni. Az egyik a Régiposta utca vége, ahol felépült az új 
ház, már kértem a park helyreállítását. A közművek lefektetésekor az új ház oldalán két 
helyen az útalapból kiszakítottak, és az autók bele mennek. Kérném az út megtekintését, 
illetve helyreállítását.  

 

A másik lakossági felvetés, hogy a városon keresztül zúduló sóder- és homokszállító 
gépkocsik - amelyek az autópályához szállítják az anyagot - én úgy látom a 
súlykorlátozást sem tartják be. Önkormányzati szinten tiltakozzunk, tudom ez nem jelent 
megoldást. 

 

Faludi Tamás polgármester válaszában elmondja: 

 

Nem tiltakozni szeretnénk, egy olyan konstrukcióban gondolkodunk, mint ami az 
előzőekben az olajcéggel volt, útbiztosítási kapcsolatos. A tárgyalásokat megkezdtük, 
meglátjuk mire megyünk. Arra nincs módunk, hogy tiltsuk a városon keresztül való 
közlekedést.  

A parkosítással kapcsolatosan a vállalkozóval tárgyaltam, kis türelmet kér, de meg fogja 
csinálni. A többi problémát a kollégáim feljegyezték és meg fogják nézni.  

 

 

Dósai Imre képviselő mondja: 

 

Az információim szerint május elsején a diák önkormányzat rendezett egy bulit. 
Kérdezem ezzel kapcsolatban volt-e olyan következtetés, ami arra ösztönözné az 
érintetteket, hogy a rendezvény felügyeletére komolyabb figyelmet kell fordítani.  

 

Faludi Tamás polgármester elmondja: 

 

Valóban a diák önkormányzat egy tini discot tartott, teljes mértékben ők vállalták a 
szervezést és a felelősséget is. A Kiskunmajsai Polgárőr Egyesület segítségét kérték, amit 
meg is kaptak. Semmi olyanról nem tudok ami ennek újra gondolását feltételezné. Olyan 
információm van, jól sikerült, igénylik a fiatalok, szeretnék ha legalább havonta egyet 
rendezhetnének.  

 

Dósai Imre képviselő hozzáfűzi: 
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A kérdés abból a szempontból merült fel, hogy kié a felelősség. A diák önkormányzat 
nem egy jogi személyiséggel rendelkező szervezet. Egy ilyen rendezvény során 
személynek vagy intézménynek kell vállalnia a felelősséget, de mint diák önkormányzat 
ezt nem teheti. 

 

Faludi Tamás polgármester megjegyzi: 

 

Ezen a rendezvényem felnőttek is jelen vannak. 

 

Dósai Imre képviselő mondja: 

 

A kamionok nem csak a számozott utakon közlekednek, hanem a Rákóczi és a Deák 
Ferenc utcákban is. A Kálvária és a Deák Ferenc utcában jelentős süllyedések vannak az 
úttesten, mi ennek az oka, célszerű lenne mihamarabb kijavítani.  

A mentővel kapcsolatban a Polgármester úr tájékoztatást adott. Javasolom ragaszkodjunk 
ahhoz, hogy a mentőtiszt kerüljön Kiskunmajsára, mivel a mentőállomás így indult el. Az 
esetek tanúsítják erre szükség van.  

 

Farkas Mihály képviselő a következőket mondja: 

 

Én a Kiss Károly képviselő úr által elmondottakat szeretném annyival kiegészíteni, hogy 
a parkosítás előtt az  ,,S” alakú kanyar – ami az újonnan felépített épület előtt van 
évtizedek óta problémát okoz, amikor egy autóbusz találkozik egy szembe jövő 
gépkocsival. A Béres úr véleménye szerint a parkosítás kapcsán megoldható a zöldfelület 
csökkentésével, hogy az utat kiszélesítsük. Szeretném, ha megvizsgálásra kerülne, és a 
költségvonzat kiszámítása is megtörténne. 

A másik a társasház körüli járda, azzal az a probléma, hogy a Régiposta utca felé nem 
vezet. A város vagy a vállalkozó készítse el a 2 négyzetméternyi járdát. 

 

Faludi Tamás polgármester mondja: 

 

Köszönöm a felvetést, megnézzük és válaszolni fogunk rá. 

 

 

Udvardi Illés képviselő a következőket mondja: 

 

Az Őr utca sarkán lévő derékszögű kanyarral probléma van, halálos kimenetelű baleset 
történt ott az elmúlt napokban. Kérem a Polgármester urat szíveskedjék intézkedni, hogy 
oda megfelelő táblák kerüljenek kihelyezésre, vagy pedig fekvőrendőr kiépítése történjen 
meg. 
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A Fő utcai vendéglátóegységeknél csendháborítás történik reggel 6 óráig. Az utca tele 
van üvegtörmelékkel, ami veszélyes a gépkocsi forgalomra. A vendéglátóegységek nem 
tartják be, hogy 18 éven aluli fiatalt szeszesitallal nem szolgálhatnak ki. Így ezek a 
fiatalok táblákat, kerékpármegőrzőket rongálnak szándékosan. Kérem a 
vendéglátóegységek figyelmét a hivatal hívja fel.  

 

Faludi Tamás polgármester válaszolja: 

 

Természetesen a Főjegyző úr figyelmét felhívjuk erre a problémára. Kérdezem én, 
éjszaka, hajnalban nem hiányzik a kiskorú gyermek otthonról? 

 

Mivel több kérdés, hozzászólás nincs, megköszönöm a képviselők jelenlétét és az ülés 
bezárom. 

 

 
 

K. m. f. 
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